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Plats och tid Kommunfullmäktigesalen, kl. 14:00 - 21:24 
 Ajournering kl. 16:55-18:10 
Beslutande Se nästa sida 
  
Övriga deltagande Se nästa sida 
  
Paragrafer 54 - 104 
  
Utses att justera Elias Aguirre (S), Cecilia Helber (LL) 
  
Sekreterare  
 Anna Klefborg 
  
Ordförande  
 Mikael Sanfridson (S) 
  
Justerande  
 Elias Aguirre (S) Cecilia Helber (LL) 

 
    

Anslag/Bevis    

Protokollet offentliggörs under tre (3) veckor genom att det anslås på kommunens anslagstavla. 
Under tiden kan besluten i protokollet överklagas. 
    
Organ   Kommunfullmäktige 
    
Sammanträdesdatum   2025-02-25 
    
Förvaringsplats för protokollet   Kommunledningsförvaltningen 
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 

    
    
    
Omedelbar justering av (§ och rubrik)    
    
    
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 
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Beslutande 
Mikael Sanfridson (S) Ordförande 
Linnea Jägestedt (M) 1:e vice ordförande 
Kristina Edlund (S) 
Niklas Borg (M) 
Chris Dahlqvist (SD) 
Karin Sandin Dahlgren (S) 
Anders Sydbom (M) 
Lars Vikinge (C) 
Sofia Frithioff (V) 
Åsa Wennergren (L) 
Johan Nordlander (M) 
Elias Aguirre (S) 
Christer Johansson (SD) 
Tanja Mitic (S) 
Annika Krutzén (M) 
Christoffer Olsson (S) 
Anders Sköld (SD) 
Martin Forsman (V) 
Mari Hultgren (S) 
Jenny Ivner (MP) - §§ 54-76 
Elisabeth Gustafsson (S) - §§ 54-76 
Anita Margareta Vogel (LL) 
Lars Roxå (KD) 
Susanna Kellgren-Lundberg (L) 
Andreas Williamsson (S) 
Fredrik Lundén (M) 
Christoffer Rosendahl (C) 
Artur Hulu (M) - §§ 77-104 
Mikael Marin (V) 
Patrik Westlund (SD) 
Cecilia Helber (LL) 
Rolf Edelman (M) 
Joakim Hörsing (MP) 
Ann-Charlott Bäckman (S) 
Richard Oddsson (SD) 
Stefan Erikson (M) 
Annika Lejon (KD) 
Monica Liljenberg (LL) - §§ 54-76 
Carin Ahlsén (C) 
Conny Delerud (S) 
Anita Jonasson Kroon (M) 
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Jörgen Ring (SD) 
Jonatan Hermansson (S) 
David Hagström (M) 
Susanne Wallberg (S) 
Gunnar Gustafsson (MP) 
Jan Myhrman (LL) 
Simon Tibell (S) 
Torsten Svärdström (SD) 
Rikard Tordön (C) 
Shikol Shirin Ali (S) 
Anna Bergdahl (M) 
Björn Alling (-) 
Liselotte Fager (KD) 
Johan Thorén (L) 
Kerstin Johnsson (S) 
Sami Scharin (SD) 
Paul Lindvall (M) - §§ 54-76 
Christer Mård (LL) 
Per Wackenborg (S) 
Deqa Mohamed Hashi (S) 
Carl-Erik Jonsson (M) 
Linda Hagman (MP) - §§ 54-92 
Elisabeth Lietha (C) 
Gunnar Franzén (SD) 
Roger Bandick (S) - ersätter Sissa Nåbo (S) 
Peter Hult (S) - ersätter Süreyya Kurdi (S) §§ 54-76 
Birgitta Wallberg (S) - ersätter Ali Hajar (S) 
Sonny Härold (S) - ersätter Jan Österlind (S) 
Nissan Amin Latif (S) - ersätter Süreyya Kurdi (S) §§ 77-104 
Marita Töråsen (S) - ersätter Elisabeth Gustafsson (S) §§ 77-104 
Ylva Bjerke (M) - ersätter William Jonsson (M) 
Agneta Lantz (M) - ersätter Artur Hulu (M) §§ 54-76 
Daniel Noregran (M) - ersätter Milad Haddad (M) 
Ivan Rådström (SD) - ersätter Jonas Andersson (SD) 
Peter Trygg (LL) - ersätter Michael Cocozza (LL) 
Predrag Pucar (MP) - ersätter Maria Moraes (MP) 
Göran Gunnarsson (C) - ersätter Emelie Gustafsson (C) §§ 54-88 
Rolf Ö Johansson (LL) - ersätter Maria Esbjörnsson Lakatos (LL) 
Marcus Ljungqvist (C) - ersätter Emelie Gustafsson (C) §§ 89-104 
Birgitta Lantto (MP) - ersätter Jenny Ivner (MP) §§ 78-104 
Ida Cronebäck (V) - ersätter Elin Andersson (V) 
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Thomas Bystedt (L) - ersätter Daniel Ny (L) 
Solveig Danielsson (KD) - ersätter Simon Posluk (KD) §§ 77-104 

Övriga deltagande 
Ersättare (icke tjänstgörande) 
Åsa Roth (S) 
Bouchaib Adnane (S) 
Susanne Andersson (M) 
Mats Fahlgren (M) 
Ronnie Dahlquist (M) 
Charlotte Wessman (SD) 
Salomon Isaksson (SD) 
Jennifer Nilsson (SD) 
Yvonne de Martin (C) 
Stefan Alström (V) 
Lina Eskilsson (V) 
Gunnar Broman (L) 
 
Frånvarande ledamöter 
Michael Cocozza (LL)     
Ali Hajar (-)     
Maria Moraes (MP)     
Simon Posluk (KD)     
Maria Esbjörnsson Lakatos (LL)    
Emelie Gustafsson (C)     
William Jonsson (M)     
Jonas Andersson (SD)     
Sissa Nåbo (S)     
Jan Österlind (S)     
Süreyya Kurdi (S)     
Daniel Ny (L)     
Elin Andersson (V)     
Milad Haddad (M) 
 
Övriga 
Lindblad Eva, kommunrevisionens ordförande § 55 
Vidar Rickard, kommunsekreterare 
Klefborg Anna, kommunsekreterare 
__________  



 

 
Sammanträdesprotokoll 5 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

Innehållsförteckning 
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§ 54 Justering av dagordning 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Dagordningen fastställs. 

Ärende 
Dagordningen justeras enligt följande: 

Ärendet Lejonfastigheter AB - styrelseledamot (M), avsägelse läggs till 
dagordningen som punkt  13a. 

Ärendet Fråga (V) - Enkel fråga upphandling av personligassistans, anmälan 
och svar läggs till dagordningen som punkt 25a. 

Ärendet Interpellation (L) - biträdande rektorer i Linköping, anmälan läggs till 
dagordningen som punkt 39a. 

Ärendet Fråga (L): Hur agerar KF-presidiet för att motverka bordläggningar, 
anmälan läggs till dagordningen som punkt 39b. 

  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 55 Information från kommunens revisorer, 
revisionsplan 2025 

Dnr KS 2025-229 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Informationen noteras. 

Ärende 
Kommunrevisionens ordförande Eva Lindblad (V) informerar om 
revisionsplanen för 2025. 

Yttranden 
Gunnar Gustafsson (MP) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 56 Program för hållbar landsbygdsutveckling i 
Linköpings kommun, revidering av kommunens 
landsbygdsstrategi 

Dnr KS 2024-99 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ärendet återremitteras med motivering om att att alla partiers förslag 

skall få en behandling av tjänstepersoner och möjlighet att inarbetas 
i förslaget till program för hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings 
kommun.   

Ärende 
Program för hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings kommun syftar till att 
visa på mål och övergripande riktning för kommunens arbete med 
landsbygdsutveckling. Programmets innehåll behöver därför i relevanta delar 
prägla kommunens övriga arbete och styrdokument som inom olika 
sakområden berör landsbygderna. Programmet riktar sig till hela 
kommunkoncernen och ska prägla planering, budget, uppföljning och 
genomförande av kommunens verksamheter samt samverkan med externa 
parter. 

Kommunstyrelsen beslutade 2024-09-17 KS §204 att remittera Program för 
hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings kommun till samtliga nämnder och 
kommunala bolag.  

Kommunledningsförvaltningen föreslår att Program för hållbar 
landsbygdsutveckling i Linköpings kommun antas utifrån de revideringar som 
gjorts med hänvisning till inkomna yttranden enligt bilagor samt beskrivning i 
tjänsteskrivelse och bilagor. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 26 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag till kommunfullmäktiges beslut 
tillstyrks med tillägget att kapitlet 4.1.1 Boende och byggnation, kompletteras i 
sista stycket efter näst sista meningen som slutar med “…ge fler möjlighet att 
bo på landsbygderna." med texten “Därför är det viktigt att kommunen har en 
positiv inställning till generationsboenden.” 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Program för hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings kommun antas. 
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2. Program för hållbar landsbygdsutveckling ersätter Linköpings kommuns 
landsbygdsstrategi. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Lars Vikinge (C) yrkar enligt följande: 

"I första hand yrkar vi att landsbygdsprogrammet återremitteras med 
motiveringen att alla partiers förslag skall få en behandling av tjänstepersoner 
och möjlighet att inarbetas i förslaget till program för hållbar 
landsbygdsutveckling i Linköpings kommun." 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar bifall till Lars Vikinges (C) återremissyrkande.  

Lars Roxå (KD) yrkar enligt följande: 

" Linköping är Sveriges femte största kommun och en av de mest expansiva 
kommunerna i landet. Här finns en levande och växande landsbygd med 
trivsamma småorter som tillsammans med staden bildar en värdefull helhet. 
En stor andel av befolkningen i vår kommun bor och lever utanför 
stadskärnan. På landsbygderna bor till exempel 37 procent av alla barn i 
skolåldern. Det innebär att det andelsmässigt bor fler skolbarn i omlandet än i 
Linköpings tätort. För oss kristdemokrater är det självklart att vi ska vara en 
sammanhållen kommun där vi skapar goda förutsättningar för alla 
Linköpingsbor att ha goda levnadsförhållanden. Det innebär bland annat att vi 
vill ha en levande landsbygd där man kan leva och bo med goda 
förutsättningar och samhällsservice.  

I arbetet med att utveckla landsbygden har vi nu tagit fram en strategi som vi 
kallar för "Program för hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings kommun". 
Kristdemokraterna anser att det dokument som nu har tagits fram saknar 
tydlighet och konkretion, vilket gör det svårt för våra kommuninvånare att veta 
vad som väntar dem. Vi tycker inte att det går att urskilja en tydlig ambition, 
målsättning eller helhetssyn över vilka förutsättningar människor, som vill leva 
och bo utanför stadskärnan, kan förvänta sig av kommunen i framtiden. Vår 
kommun har en tydlig målsättning om att vår kommunikation ut mot 
medborgarna ska vara effektiv, tillgänglig och engagerande. Vi anser inte att 
så är fallet med det nu föreliggande dokumentet.  
 
Med anledning av detta anser vi att programmet ska återremitteras. 
Linköpingsborna är värda att vi tar fram ett landsbygdsprogram, som på ett 
klart och tydligt sätt förklarar för dem vad de kan förvänta sig om de väljer att 
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fylla omlandet runt Linköpings stadskärna med liv."  
 
Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till Lars Vikinges (C) återremissyrkande.  

Chris Dahlqvist (SD) yrkar i första hand bifall till Lars Vikinges (C) 
återremissyrkande och i andra hand yrkar Chris Dahlqvist (SD) enligt 
följande:  

"4.1.1 Boende och byggnation 

Under principiellt ställningstagande vill vi lägga till följande punkter: 

Kommunen ska förenkla för företagare genom att underlätta för nybyggnation, 
till exempel genom att unga och andra ska kunna överta gårdar och 
verksamheter vid generationsskifte. 

Kommunen ska skapa större frihet på landsbygden genom mindre reglering 
kopplat till byggnation. 

Kommunen ska utreda hur randzonens omfattning kan minskas för att 
underlätta byggnation." 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till Lars Vikinges (C) återremissyrkande.  

Gunnar Franzén (SD) yrkar bifall till Chris Dahlqvists (SD) samtliga yrkanden. 

Johan Thorén (L) yrkar bifall till Lars Vikinges (C) återremissyrkande.  

Kristina Edlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut, samt 
yrkar Kristina Edlund (S) på att ärendet ska avgöras idag. 

Beslutsordning 
Ordförande konstaterar att det finns två olika motiveringar till återremiss. 

Ordförande ställer därför proposition på Lars Vikinges (C) motivering till 
återremiss med lydelsen: 
"att alla partiers förslag skall få en behandling av tjänstepersoner och 
möjlighet att inarbetas i förslaget till program för hållbar landsbygdsutveckling i 
Linköpings kommun" mot ett avslag och finner att kommunfullmäktige avslår 
detsamma.  

Omröstning begärs och verkställs. 
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Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: Den som vill 
rösta på att ärendet ska avgöras på dagens sammanträde röstar ja. Den som 
vill rösta bifall till återremiss med Lars Vikinges (C) motivering röstar nej.  

Utfall: 38 ja, 40 nej. Hur var och en har röstat framgår under omröstning.  

Ordförande finner att kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska 
återremitteras med Lars Vikinges (C) motivering att alla partiers förslag skall få 
en behandling av tjänstepersoner och möjlighet att inarbetas i förslaget till 
program för hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings kommun.  

Därefter ställer ordförande proposition på Liselotte Fagers (KD) motivering till 
återremiss med lydelsen: 
"Linköping är Sveriges femte största kommun och en av de mest expansiva 
kommunerna i landet. Här finns en levande och växande landsbygd med 
trivsamma småorter som tillsammans med staden bildar en värdefull helhet. 
En stor andel av befolkningen i vår kommun bor och lever utanför 
stadskärnan. På landsbygderna bor till exempel 37 procent av alla barn i 
skolåldern. Det innebär att det andelsmässigt bor fler skolbarn i omlandet än i 
Linköpings tätort. För oss kristdemokrater är det självklart att vi ska vara en 
sammanhållen kommun där vi skapar goda förutsättningar för alla 
Linköpingsbor att ha goda levnadsförhållanden. Det innebär bland annat att vi 
vill ha en levande landsbygd där man kan leva och bo med goda 
förutsättningar och samhällsservice. I arbetet med att utveckla landsbygden 
har vi nu tagit fram en strategi som vi kallar för "Program för hållbar 
landsbygdsutveckling i Linköpings kommun". Kristdemokraterna anser att det 
dokument som nu har tagits fram saknar tydlighet och konkretion, vilket gör 
det svårt för våra kommuninvånare att veta vad som väntar dem. Vi tycker inte 
att det går att urskilja en tydlig ambition, målsättning eller helhetssyn över vilka 
förutsättningar människor, som vill leva och bo utanför stadskärnan, kan 
förvänta sig av kommunen i framtiden. Vår kommun har en tydlig målsättning 
om att vår kommunikation ut mot medborgarna ska vara effektiv, tillgänglig 
och engagerande. Vi anser inte att så är fallet med det nu föreliggande 
dokumentet. Med anledning av detta anser vi att programmet ska 
återremitteras. Linköpingsborna är värda att vi tar fram ett 
landsbygdsprogram, som på ett klart och tydligt sätt förklarar för dem vad de 
kan förvänta sig om de väljer att fylla omlandet runt Linköpings stadskärna 
med liv." mot ett avslag  finner att kommunfullmäktige avslår detsamma.  

Ordförande konstaterar att ärendet ska återremitteras med Lars Vikinges (C) 
motivering om att att alla partiers förslag skall få en behandling av 
tjänstepersoner och möjlighet att inarbetas i förslaget till program för hållbar 
landsbygdsutveckling i Linköpings kommun.   
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Omröstning 
  

 
Rösta Ja för att ärendet ska avgöras idag, Nej för återremiss med C:s motivering. 
 
Resultat 

 

Ja 38 

Nej 40 

Frånvarande 1 

Kristina Edlund (S) Ja 

Niklas Borg (M) Ja 

Karin Sandin Dahlgren (S) Ja 

Anders Sydbom (M) Ja 

Johan Nordlander (M) Ja 

Elias Aguirre (S) Ja 

Tanja Mitic (S) Ja 

Annika Krutzén (M) Ja 

Christoffer Olsson (S) Ja 

Linnéa Jägestedt (M) Ja 

Mari Hultgren (S) Ja 

Elisabeth Gustafsson (S) Ja 

Andreas Williamsson (S) Ja 

Fredrik Lundén (M) Ja 

Mikael Sanfridson (S) Ja 

Rolf Edelman (M) Ja 

Lotta Bäckman (S) Ja 

Stefan Erikson (M) Ja 
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Conny Delerud (S) Ja 

Anita Jonasson-Kroon (M) Ja 

Jonatan Hermansson (S) Ja 

David Hagström (M) Ja 

Susanne Wallberg (S) Ja 

Simon Tibell (S) Ja 

Shikol Shirin Ali (S) Ja 

Anna Bergdahl (M) Ja 

Kerstin Johnsson (S) Ja 

Paul Lindvall (M) Ja 

Per Wackenborg (S) Ja 

Deqa Mohamed Hashi (S) Ja 

Carl-Erik Jonsson (M) Ja 

Roger Bandick (S) Ja 

Peter Hult (S) Ja 

Birgitta Wallberg (S) Ja 

Sonny Härold (S) Ja 

Ylva Bjerke (M) Ja 

Agneta Lantz (M) Ja 

Daniel Noregran (M) Ja 

Chris Dahlqvist (SD) Nej 

Lars Vikinge (C) Nej 

Sofia Frithioff (V) Nej 

Åsa Wennergren (L) Nej 

Christer Johansson (SD) Nej 

Anders Sköld (SD) Nej 

Martin Forsman (V) Nej 
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Jenny Ivner (MP) Nej 

Anita Margareta Vogel (LL) Nej 

Lars Roxå (KD) Nej 

Susanna Kellgren Lundberg (L) Nej 

Christoffer Rosendahl (C) Nej 

Mikael Marin (V) Nej 

Patrik Westlund (SD) Nej 

Cecilia Helber (LL) Nej 

Joakim Hörsing (MP) Nej 

Richard Oddsson (SD) Nej 

Annika Lejon (KD) Nej 

Monica Liljenberg (LL) Nej 

Carin Ahlsén (C) Nej 

Jörgen Ring (SD) Nej 

Gunnar Gustafsson (MP) Nej 

Jan Myhrman (LL) Nej 

Torsten Svärdström (SD) Nej 

Rikard Tordön (C) Nej 

Björn Alling (-) Nej 

Liselotte Fager (KD) Nej 

Johan Thorén (L) Nej 

Sami Scharin (SD) Nej 

Christer Mård (LL) Nej 

Linda Hagman (MP) Nej 

Elisabeth Lietha (C) Nej 

Gunnar Franzén (SD) Nej 

Ivan Rådström (SD) Nej 
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Peter Trygg (LL) Nej 

Rolf Johansson (LL) Nej 

Göran Gunnarsson (C) Nej 

Predrag Pucar (MP) Nej 

Ida Cronebäck (V) Nej 

Thomas Bystedt (L) Nej 

Protokollsanteckningar 
Gunnar Gustafsson (MP) lämnar följande protokollsantecknig: 

"Vi föreslår att landsbygdsprogrammet återremitteras och att ambitionsnivån 
höjs betydligt, med inspiration från till exempel Uppsala men gärna också 
andra progressiva kommuner. Landsbygdsprogrammet är med sina 
principiella ställningstaganden ofta svårt att utvärdera. Utvärdering ska 
dessutom bara ske en gång per mandatperiod. Det kommer med säkerhet att 
innebära att programmet inte blir särskilt styrande. Endast det som det frågas 
ofta efter kommer att vara styrande i kommunens verksamheter. Uppsala som 
dels har tydliga målformuleringar som går att följa upp, dels har 
temasammanträden om landsbygden i kommunstyrelsen två gånger per år 
kommer att få en helt annan styrfart i sitt landsbygdsarbete. 

Jämförelse Uppsalas organisation och ambitioner 
I Uppsala finns en landsbygdsberedning under KS som möts minst 4 ggr/år 
och landsbygdsstrateger (plural). Det sker en systematiskt återrapportering av 
landsbygdsfrågor 2 ggr/år till KS. Uppsala pekar också tydligt ut vilken service 
som ska finnas i de prioriterade områdena. Det är bra och lätt att utvärdera om 
det uppfylls eller inte. 

Områden vi vill arbetas in tydligare i programmet 
Genom att stärka lokala initiativ och ge utrymme för invånarnas engagemang 
kan vi skapa en mer dynamisk och hållbar utveckling. Men då behöver 
resurserna, skattepengarna, fördelas mer rättvist mellan stad och landsbygd. 
Genom att säkerställa att även ekonomiska medel når ut till dessa områden 
kan vi bygga en starkare kommun där både stad och landsbygd utvecklas 
tillsammans. 

När det kommer till landsbygden - redan i orter som Linghem, Vikingstad, 
Ljungsbro och Sturefors (orter som är så pass stora att de är större än 
huvudorten i många mindre svenska kommuner) har kommunen inte mycket 
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mer än lagstadgad och nödvändig service. Vi har översiktsplaner som pekar ut 
inriktningar med utveckling av centrum och mötesplatser i dessa orter, men 
dessa har inte förverkligats. Mötesplatser i form av parker och torg är viktiga 
för att möjliggöra gemenskap och samhörighet. I större samhällen, exempelvis 
Linghem, med över 3 000 invånare, saknas idag den formen av mötesplats. 
De gröna ytorna på landsbygden utgör en värdefull resurs, och genom att 
utveckla dem till riktiga mötesplatser kan vi stärka den lokala gemenskapen 
och göra dem mer tillgängliga och inbjudande för alla. 

Landsbygderna är stadens förutsättning 
Landsbygden är stadens förutsättning. Mat, energi och vatten, allt som är 
nödvändigt för stadens liv kommer från landsbygden. Ett framåtsyftande 
landsbygdsprogram bör erkänna dessa förhållanden och jobba med 
förutsättningarna för ett bättre växelspel mellan staden och landsbygderna. 

Kommunen bedriver tillsammans med många lantbruksföretag ett bra arbete 
med att tillvarata resurser från landsbygden för att producera energi och 
återföra näring. Landsbygden är också en spelplan för en ny kommersiell 
marknad, där solcellsföretag söker stora markområden för storskaliga 
etableringar samtidigt som de erbjuder höga ersättningar till markägare. Detta 
riskerar att riva upp svårläkta sår på våra landsbygder, samtidigt som solkraft 
är en viktig och ny möjlighet till elproduktion med låg miljöbelastning. 
Solkraftsanläggningar kan med rätt utformning kombineras med lantbruk på 
ett bra sätt. Det bör lyftas in resonemang om detta i landsbygdsprogrammet, 
även om problematiken bör fördjupas i översiktsplanearbetet och andra 
styrande riktlinjer. 

Bo och bygga utanför staden 
Det är bra att vi i landsbygdsprogrammet anger att kommunen ska arbeta 
strategiskt med markförvärv och planering i Linköpings omland. Vi vill att 
kommunen också, via sina bolag, går in och skapar till exempel kommersiella 
lokaler och hyresrätter när den privata fastighetsmarknaden inte investerar i 
sådant. Ett ökat utbud av hyresrätter på landsbygderna ger också bättre 
förutsättningar för människor som behövs som anställda i de kommunala 
verksamheterna där att bosätta sig i närheten av arbetsplatsen. 

Det finns ofta möjlighet att vara generös i bedömningen av bygglov på 
landsbygden. Men alla värden och allas intressen måste tas tillvara, 
närboende, naturvärden och kulturvärden lika väl som andra saker det finns 
anledning att pröva ny bebyggelse mot. I detaljplanerade områden har den 
avvägningen gjorts i detaljplanearbetet, utanför detaljplanerat område måste 
den prövningen göras i bygglovsskedet. De saker som kräver hänsyn är minst 
lika viktiga som tillkommande bebyggelse på landsbygden. 
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Gröna näringar och lokal livsmedelsproduktion 
Att bevara jordbruksmarken för livsmedelsproduktion är väsentligt för 
Linköping och Sverige. Vi är glada att programmet är tydligt med det och 
förväntar oss att översiktsplanearbetet avspeglar det och att sedan tidigare 
utpekade områden med jordbruksmark stryks ur den kommande 
översiktsplanen. Reservationen “så långt som möjligt” anser vi skall strykas. 

Programmet skulle kunna ha en högre ambition för mindre lokala 
livsmedelsföretag. Att kommunen gör upphandlingar för att gynna lokala 
producenter är bra, men andra kommuner har ett betydligt mer aktivt arbete 
med att stimulera möjligheterna till småskalig livsmedelsförädling. 

Den som går in på kommunens näringslivssidor möts av en bild av den 
centrala staden. Landsbygdernas enda roll på näringslivssidorna är som en 
potentiell plats för boende eller rekreation. Linköping har förvisso Vreta Kluster 
som gör ett bra jobb med sin inriktning. Förslaget till näringslivsprogram 
nämner besöksnäringen som ett utvecklingsområde. Men Linköpings 
landsbygder har betydligt större potential än så. Som det konstateras i 
landsbygdsprogrammet så ligger redan 40% av arbetsplatserna inom 
kommunen på Linköpings landsbygder. 

Kultur och idrott 

Landsbygdens kulturvärden 
Linköpings landsbygder är rika på kulturlämningar - allt från byar med deras 
struktur till enskilda byggnader, gamla vägar och sådant som hag- och 
betesmarker eller fornlämningar. Dessa är viktiga identitetsbärare för 
bygderna. För att ha levande landsbygder med en stark identitet är det viktigt 
att bevara och tillgängliggöra dessa, samtidigt som landsbygderna utvecklas. 

Kultur och kulturutövande 
Det finns ett antal bygdegårdar och liknande samlingslokaler runt om i 
kommunen. Tillsammans med Svenska kyrkans församlingshem och kyrkor 
utgör de ofta de enda samlingslokalerna utanför staden. I förslaget till 
landsbygdsprogram finns det med att kommunens lokaler ska bli lättare att 
hyra för förenings- och kulturändamål. Vi vill höja ambitionsnivån så att vid 
byggnation eller ombyggnationer och renoveringar av kommunala lokaler så 
ska de planeras så att de också kan fungera som samlingslokaler eller lokaler 
för kulturutövande och fest om liknande lokaler saknas i bygden. Det är också 
viktigt att stötta de bygdegårdar som finns så att de har möjlighet att leva 
vidare. Tillgång till bra lokaler skulle även ge möjlighet för studieförbunden att 
bedriva verksamhet utanför centrala Linköping. 
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Kulturskolan 
En tredjedel av Linköpings invånare under 18 år bor utanför staden. Vi vill att 
de ska ha samma tillgång till kulturskolans verksamhet som de barn och 
ungdomar som har nära till Konsert & Kongress. 

Idrott 
Det finns gott om fotbollsplaner på Linköpings landsbygder. Men det är den 
enda idrott som har god och jämnt fördelad yta av anläggningar. Det behöver 
också finnas idrottshallar och andra idrottsanläggningar i våra mindre orter 
och på landsbygden. 

Kommunikationer 
Mobilnätens täckning är på många ställen fortfarande otillfredsställande och 
behöver kartläggas på ett bättre sätt. Företagare i form av jordbruks- och 
skogsbruksföretag såväl som hantverkare rör sig över hela kommunens yta 
och är i behov av tillförlitlig uppkoppling. Ett pålitligt nät behövs även för att ha 
kontakt med hälso- och sjukvården. Nu släcks också 2G- och 3G-näten för 
mobiltelefoni ned, vilket gör det extra angeläget att hålla koll på täckningen i 
kommunen. 

För den som bor utanför de större orterna med god kollektivtrafik blir avsaknad 
av körkort eller tillgång till bil svårt hämmande. Framförallt gäller detta våra 
ungdomar. Vi vill att gymnasiestuderande ska få rätt till skolskjuts. 

Även ungdomarnas möjlighet att delta i kultur och idrott begränsas när de inte 
har möjlighet att förflytta sig självständigt. Ibland handlar det om vägar som 
har otillfredsställande trafiksäkerhet trots att avstånden är relativt korta, och 
ibland handlar det om avsaknad av kollektivtrafik, eller upplevd avsaknad av 
kollektivtrafik. Kanske kan närtrafiken fungera på ett tillfredsställande vis, men 
att den behöver göras mer känd på Linköpings landsbygder."  

Åsa Wennergren (L) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Vi i Liberalerna tycker att Program för hållbar landsbygdsutveckling är bra. 
Det har dock inkommit ett flertal yrkanden på tillägg och ändringar från partier 
som sätter fingret på viktiga perspektiv, som exempelvis Miljöpartiets 
resonemang kring företagande, näringsliv och föreningsliv. Dessa förslag kom 
sent in i processen, därav att vi ställer oss bakom Centerns återremiss för att 
dessa ska kunna behandlas och eventuellt stärka ett redan bra program 
ytterligare." 
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Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § 26 
Tjänsteskrivelse – Program för hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings 
kommun, revidering av kommunens Landsbygdsstrategi, antagande, 2025-01-
21 
Bilaga 1 – Förslag till Program för hållbar landsbygdsutveckling i Linköpings 
kommun 
Bilaga 2 - Rapport - Möjligheter och utmaningar på Linköpings landsbygder 
och i Linköpings omland, 2024 
Bilaga 3 - Rapport - Linköpings landsbygder och omland i siffror, 2023 
Bilaga 4 - Yttrande Vård- och omsorgsnämnden 
Bilaga 5 - Yttrande Arbetsmarknadsnämnden 
Bilaga 6 - Yttrande Barn- och ungdomsnämnden 
Bilaga 7 - Yttrande Bildningsnämnden 
Bilaga 8 - Yttrande Överförmyndarnämnden 
Bilaga 9 - Yttrande Valnämnden 
Bilaga 10 - Yttrande Samhällsbyggnadsnämnden 
Bilaga 11 - Yttrande Kultur- och fritidsnämnden 
Bilaga 12 - Yttrande Social- och omsorgsnämnden 
Bilaga 13 - Yttrande Bygg- och miljönämnden 
Bilaga 14 - Yttrande Tekniska Verken 
Bilaga 15 - Yttrande Sankt kors 
Bilaga 16 - Yttrande Visit Linköping 
Bilaga 17 - Sammanställning av inkomna synpunkter på genomförda dialoger 
kring program för hållbar landsbygdsutveckling 
Bilaga 18 - Förslag på hantering av inkomna yttranden och synpunkter från 
nämnder och bolag 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Biträdande kommundirektör 
Kommunens hållbarhetschef 
Kommunkansliet (återremitterat)  
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§ 57 Program för internationellt- och EU-arbete i 
Linköpings kommun, antagande 

Dnr KS 2024-778 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Program för internationellt och EU-relaterat arbete i Linköpings 

kommun antas. 

2. Linköpings kommuns internationella strategi upphävs. 

3. Handlingsplan för europeiskt samarbete i Linköpings kommun 
upphävs. 

4. Uppföljning och utvärdering av programmet sker i ordinarie budget- 
och verksamhetsuppföljning. 

Ärende 
Kommunledningsförvaltningen har genomfört aktualitetsprövning av gällande 
styrdokument på det internationella och EU-relaterade området. 

Till följd av genomlysningen föreslås kommunfullmäktige att anta ett nytt 
Program för internationellt och EU-relaterat arbete i Linköpings kommun. 

Programmet ersätter tidigare styrdokumenten “Linköpings kommuns 
internationella strategi” (antagen 2010 av kommunfullmäktige (reviderad 
2017), samt “Handlingsplan för europeiskt samarbete i Linköpings kommun” 
(antagen av kommunstyrelsen 2019). 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 27 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

2. En muntlig återrapportering ska göras årligen på aggregerad nivå för att 
följa upp programmet. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Program för internationellt och EU-relaterat arbete i Linköpings kommun 
antas. 

2. Linköpings kommuns internationella strategi upphävs. 

3. Handlingsplan för europeiskt samarbete i Linköpings kommun upphävs. 

4. Uppföljning och utvärdering av programmet sker i ordinarie budget- och 
verksamhetsuppföljning. 
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Yttranden 
Predrag Pucar (MP) yttrar sig. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Lars Roxå (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Lars Roxås (KD) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
bifaller detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § 27 
Tjänsteskrivelse – Program för internationellt och EU-relaterat arbete i 
Linköpings kommun, antagande, 2025-01-21 
Bilaga – Förslag till Program för internationellt och EU-relaterat arbete i 
Linköpings kommun 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder och kommunala bolag 
Kommunkansliet (styrdokument)  
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§ 58 Linköpings kommuns näringslivsprogram, 
revidering 

Dnr KS 2024-1031 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Reviderat näringslivsprogram antas med tillägget att efter första 

meningen under avsnitt 6.5 “Upphandling som verktyg” göra 
tillägget: “Vi vill samtidigt motverka osund konkurrens det vill säga 
att kommunen som huvudregel inte ska bedriva konkurrerande 
verksamhet där det privata näringslivet kan klara uppgiften lika bra 
eller bättre.”. 

2. Programmet följs upp via ordinarie uppföljningsprocesser och i en 
gemensam handlingsplan. 

3. Programmet ska aktualitetsprövas vid varje ny mandatperiod eller vid 
behov. 

Reservationer 
Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Miljöpartiet 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Predrag Pucars (MP) yrkande. 

Ärende 
Näringslivsutvecklingen påverkas av och berör alla kommunens 
verksamheter. För en stark näringslivsutveckling behöver vi som kommun 
säkerställa att Linköping fortsatt är en plats där det är attraktivt att bo, leva, 
arbeta, utbilda sig och driva företag. Det är företagen och entreprenörerna i 
Linköping som är grunden för ett välmående näringsliv och en välmående 
kommun. När det går bra för företagen, går det också bra för kommunen.  

Den 10 december 2019 antog kommunfullmäktige Linköpings kommuns 
Näringslivsprogram, Hållbar näringslivsutveckling (KS 2019-397). Då fick 
Linköping ett kommunövergripande politiskt styrdokument som satte riktningen 
för alla kommunens nämnder, förvaltningar och bolag i arbetet för att främja 
näringslivets utveckling och tillväxt. Sedan dess har mycket hänt, inte minst i 
vår omvärld, och stora förflyttningar har skett inom programmets fem 
fokusområden. I samband med ny mandatperiod aktualitetsprövas 
kommunens styrdokument och näringslivsprogrammet bedömdes vara i behov 
av en revidering. 

Uppdateringen genomfördes under perioden januari till december 2024 med 
fokus på omvärldsanalys och utvärdering av programmets fem 
fokusområden.  
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Näringslivsprogrammet ingår i kommunens centrala planerings- och 
uppföljningsprocess och kommunstyrelsen ansvarar för övergripande 
uppföljnings- och samordningsinsatser. Programmet genomförs genom att 
kommunens nämnder, förvaltningar och bolag inom kommunkoncernen 
ansvarar för att bidra till förflyttning inom programmets fokusområden. För att 
sammanställa dessa åtgärder och aktiviteter sammanställer 
Kommunledningsförvaltningen, genom Näringsliv- och tillväxtstaben, 
aktiviteter och insatser som blir en gemensam handlingsplan som följs upp för 
att sedan återrapporteras till kommunstyrelsen. Effekterna av de samlade 
insatserna mäts via utvalda indikatorer.     

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att tillstyrka 
kommunledningsförvaltningens förslag till beslut. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut är att reviderat näringslivsprogram 
antas. Programmet ska följas upp i nämndernas och bolagens delårsrapporter 
och årsredovisningar och programmet ska aktualitetsprövas vid varje ny 
mandatperiod eller vid behov. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 28 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

2. En muntlig återrapportering ska göras årligen på aggregerad nivå för att 
följa upp programmet. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Reviderat näringslivsprogram antas. 

2. Programmet följs upp via ordinarie uppföljningsprocesser och i en 
gemensam handlingsplan. 

3. Programmet ska aktualitetsprövas vid varje ny mandatperiod eller vid 
behov. 

Yrkanden 
Niklas Borg (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Predrag Pucar (MP) yrkar enligt följande: 

"Miljöpartiet yrkar på att följande nya avsnitt läggs till i Näringslivsprogrammet 
på sidan 9, under avsnitt 6.1 "Attraktivt och levande": 
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1. Landsbygdens roll i näringslivsutvecklingen 
För att stärka hela Linköpings näringsliv måste landsbygdens potential tas 
tillvara på ett strukturerat och långsiktigt sätt. De gröna näringarna är en viktig 
del av kommunens näringsliv och bidrar till en diversifierad och hållbar 
ekonomisk utveckling. En välfungerande arbetsmarknad och ett dynamiskt 
företagsklimat kräver att både stad och landsbygd ges förutsättningar att 
utvecklas. Linköpings kommun arbetar aktivt för att stärka den digitala och 
fysiska infrastrukturen i hela kommunen, så att det blir lättare att bo, arbeta 
och driva företag även utanför stadsgränserna. Genom förbättrade 
kommunikationer och goda möjligheter till distansarbete kan fler människor 
välja att bo på landsbygden samtidigt som de arbetar i staden. Kommunen 
arbetar för en stark samverkan mellan näringsliv, utbildningsaktörer och 
civilsamhället, i hela kommunen för att säkerställa kompetensförsörjning, 
innovation och långsiktig tillväxt. 

2. Trygghet och brottsbekämpning som grund för ett hållbart näringsliv 
Ett tryggt samhälle är en grundförutsättning för ett välmående och 
konkurrenskraftigt näringsliv. För att minska kriminalitetens negativa påverkan 
på företagande och stärka den sociala sammanhållningen arbetar kommunen 
för att vidta åtgärder för att minska segregation och socialt utanförskap genom 
näringslivsfrämjande insatser i särskilt utsatta områden. Kommunen 
samverkar med polis och näringsliv i det brottsförebyggande arbetet. 

3. Näringslivets bidrag till kultur- och idrottslivet 
Ett rikt kultur- och idrottsliv är en central del av en attraktiv kommun och en 
viktig faktor för att stärka Linköpings konkurrenskraft. För att öka näringslivets 
engagemang i kultur- och idrottsverksamheter arbetar kommunen för att 
skapa incitament och strategier för företag att investera i kultur- och 
idrottsverksamheter genom samarbeten och sponsring. 

Åsa Wennergren (L) yrkar enligt följande: 

"Efter första meningen under avsnitt 6.5 “Upphandling som verktyg” yrkar 
Liberalerna på att följande tillägg görs: “Vi vill samtidigt motverka osund 
konkurrens det vill säga att kommunen som huvudregel inte ska bedriva 
konkurrerande verksamhet där det privata näringslivet kan klara uppgiften lika 
bra eller bättre.” 

Johan Thorén (L) yrkar bifall till Åsa Wennergrens (L) tilläggsyrkande.  

Christoffer Rosendahl (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut 
samt yrkar Christoffer Rosendahl (C) bifall till Predrag Pucars (MP) 
tilläggsyrkanden.  
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Niklas Borg (M) yrkar avslag till Predrag Pucars (MP) tilläggsyrkanden samt 
yrkar Niklas Borg (M) bifall till Åsa Wennergrens (L) tilläggsyrkande.  

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut samt yrkar 
Jörgen Ring (SD) bifall till Åsa Wennergrens (L) tilläggsyrkande.  

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Niklas Borgs (M) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
bifaller detsamma. 

Därefter ställer ordförande proposition på Predrag Pucars (MP) samtliga 
tilläggsyrkanden mot Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till detsamma och 
finner att kommunfullmäktige beslutar att bifalla Niklas Borgs (M) 
avslagsyrkanden. 

Därefter ställer ställer ordföranden proposition på Åsa Wennergrens (L) med 
fleras yrkande om bifall till tillägget avseende att efter första meningen under 
avsnitt 6.5 “Upphandling som verktyg” göra tillägget: “Vi vill samtidigt motverka 
osund konkurrens det vill säga att kommunen som huvudregel inte ska 
bedriva konkurrerande verksamhet där det privata näringslivet kan klara 
uppgiften lika bra eller bättre.” och finner att kommunfullmäktige bifaller 
detsamma. 

Ordförande konstaterar att kommunfullmäktige bifallit kommunstyrelsens 
förslag till beslut med tillägget att efter första meningen under avsnitt 6.5 
“Upphandling som verktyg” göra tillägget: “Vi vill samtidigt motverka osund 
konkurrens det vill säga att kommunen som huvudregel inte ska bedriva 
konkurrerande verksamhet där det privata näringslivet kan klara uppgiften lika 
bra eller bättre.” 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § 28 
Tjänsteskrivelse – Linköpings kommuns näringslivsprogram, revidering, 2025-
01-20 
Bilaga Förslag till Linköpings kommuns näringslivsprogram 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder 
Samtliga förvaltningar 
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Samtliga kommunala bolag 
Utvecklingsstrateg, Malin Ljung 
Kommunkansliet (styrdokument)  
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§ 59 Regler för omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda, revidering 

Dnr KS 2024-1153 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda 

(OPF 2025) antas. 

2. Bestämmelsen gäller med retroaktivitet från och med 2025-01-01. 

Reservationer 
Björn Alling (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för Chris 
Dahlqvists (SD) yrkande och lämnar följande skriftliga reservation: 

"Det är rimligt att få omställningsstöd när man lämnar högt arvoderade 
politiska förtroendeuppdrag. Men att få omställningsstöd efter att ha fått ett 
annat högt arvoderat förtroendeuppdrag inom politiken är helt orimligt 
eftersom förmånerna redan är många och det bidrar till att skapa större 
skillnader mellan politiker och vanliga yrkesarbetare som inte arbetar politiskt." 

Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Vänsterpartiet 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Mikael Marins (V) yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation: 

"Omställningsstödet ska inte bli ännu mer förmånligt än det redan är. Tvärtom 
bör det ekonomiska omställningsstödet bli mer likt de regler för a-kassa som 
gäller för kommunens välfärdsarbetare." 

Ärende 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har genom åren utarbetat förslag på 
standardregelverk för förtroendevaldas pensioner och Kommunfullmäktige 
antog 30 september 2014 SKR:s förslag till regelverk. I januari 2023 trädde 
AKAP-KR i kraft för anställda inom kommuner och regioner och 
pensionspremien höjdes. Föreslagen revidering syftar till att regelverket för 
förtroendevaldas pensioner ska ligga i linje med det nya pensionsavtalet för 
anställda och deras pensionsavgifter. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 29 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag till reviderade Bestämmelser om 
omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF 2025) tillstyrks med 
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ändringen att texten i bilaga 1 kapitel 2.4 tas bort avseende: "Rätten att erhålla 
ekonomiskt omställningsstöd upphör om den förtroendevalde på nytt blir 
innehavare av uppdrag med sammanlagt minst 40 procent av heltid hos 
kommunen, regionen eller kommunalförbundet eller får uppdrag i riksdagen 
eller regeringen i minst motsvarande omfattning." 

2. Kommunledningens förslag till reviderad Riktlinje för tillämpning av 
bestämmelser om omställningsstöd, pension och familjeskydd för 
förtroendevalda antas och ersätter tidigare antagna bestämmelser. 

3. Riktlinjen gäller med retroaktivitet från och med 2025-01-01. 

4. Kostnaden hanteras inom befintlig ram inom de enheter där kostnaderna 
genereras. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Bestämmelser om omställningsstöd och pension för förtroendevalda (OPF 
2025) antas. 

2. Bestämmelsen gäller med retroaktivitet från och med 2025-01-01. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  

Mikael Marin (V) yrkar på att nuvarande förslag ändras så att texten behålls 
gällande "Rätten att erhålla ekonomiskt omställningsstöd upphör om den 
förtroendevalde på nytt blir innehavare av uppdrag med sammanlagt minst 40 
procent av heltid hos kommunen, regionen eller kommunalförbundet eller får 
uppdrag i riksdagen eller regeringen i minst motsvarande omfattning." 

Chris Dahlqvist (SD) yrkar bifall till Mikael Marins (V) ändringsyrkande. 

Niklas Borg (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Björn Alling (-) yrkar bifall till Mikael Marins (V) ändringsyrkande. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition Mikael Sanfridsons (S) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot Mikael Marins (V) med fleras 
ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige bifaller Mikael Sanfridsons 
(S) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag til beslut. 
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Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § 29 
Tjänsteskrivelse – Regler för omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda, revidering, 2025-01-23 
Bilaga 1 - Förslag till bestämmelser om omställningsstöd, pension och 
familjeskydd för förtroendevalda. 
Bilaga 2 – Nuvarande bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda (OPF-KL18) 
Bilaga 3 – Förslag till Riktlinjer för tillämpning av omställningsstöd och pension 
för förtroendevalda 
Bilaga 4 - Nuvarande - Riktlinjer för tillämpning av omställningsstöd och 
pension för förtroendevalda 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Förhandlingschef, Frida Andersson 
Kommunkansliet (styrdokument)  
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§ 60 Tekniska verken i Linköping ABs bolagsordning, 
revidering 

Dnr KS 2025-156 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Förslag till ändringar i Tekniska verken i Linköping AB:s 

bolagsordning fastställs. 

Ärende 
Tekniska verken i Linköping AB (”TvAB”) är ett helägt dotterbolag till 
Linköpings Stadshus AB. TvAB är moderbolag i Tekniska verken-koncernen.  
 
Med utgångspunkt i särskilt ägardirektiv till TvAB och dess dotterbolag 
genomförs en intern omstrukturering inom koncernen i syfte att säkerställa en 
organisation med hög produktivitet och effektivitet. En översyn har påvisat 
behov att förändra varumärkesstrategi (samla verksamheten under ett 
varumärke, Tekniska verken), fusion av bolag (för minskad administration) 
samt intern organisation. Förändringen har ingen påverkan på bolagets totala 
verksamhet, det är samma verksamhetsinnehåll men med tydligare och 
effektivare struktur. TvAB har haft samråd med Linköpings Stadshus AB om 
den interna omstruktureringen och bedömningen är att den inte är av 
principiell beskaffenhet eller annars av större vikt utan helt i enlighet med 
särskilt ägardirektiv till TvAB och dess dotterbolag. 
 
I arbetet med omstruktureringen avser TvAB att fusionera in dotterbolag in i 
TvAB. Då behöver delar av verksamhetsbeskrivningarna från TvAB:s 
dotterbolags bolagsordningar som inte redan täcks in i TvAB:s bolagsordning 
att läggas till i TvAB:s bolagsordning. 

Tekniska verken i Linköping AB föreslår följande ändringar i bolagets 
bolagsordning: 

· Punkt 2, stycke 2 - text i kursiv stil läggs till: 
Inom ramen för angivet föremål bedrivs bland annat vatten- och 
avloppsverksamhet, avfallshantering, 
fjärrvärmeverksamhet, bredbands- och annan digital 
kommunikationsverksamhet inklusive tjänster för 
digitalisering av samhället, produktion av och handel med el, 
produktion av och handel med biogas och annan därmed 
förenlig verksamhet. 

· Punkt 2, nytt stycke 4 läggs till – text från Tekniska verken i 
Linköping Vind AB:s bolagsordning: 
Bolaget har genom styrelsebeslut möjlighet att förvärva, 
äga, deläga, avyttra andelar och avveckla 



 

 
Sammanträdesprotokoll 33 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

vindkraftverksamhet och/eller solenergiverksamhet i syfte 
att främja utvecklingen av förnyelsebar energi och 
tillfredsställa kundernas behov av detsamma samt bedriva 
därmed förenlig verksamhet, utan Linköpings 
kommunfullmäktiges godkännande. 

Punkt 3, stycke 3: Text i kursiv stil läggs till från TvAB:s dotterbolags 
bolagsordningar samt att produktion av biogas ska ske på affärsmässig grund: 
Fjärrvärmeverksamhet, bredbands- och annan digital 
kommunikationsverksamhet inklusive tjänster för digitalisering av 
samhället, produktion av och handel med el samt produktion av och handel 
med biogas ska bedrivas på affärsmässig grund. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 30 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Förslag till ändringar i Tekniska verken i Linköping AB:s bolagsordning 
fastställs. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige beslutar 
enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § 30 
Tjänsteskrivelse – Tekniska verken i Linköping AB:s bolagsordning, 
revidering, 2025-01-31 
Bilaga 1 – Förslag till ny bolagsordning för Tekniska verken i Linköping AB 
Bilaga 2 – Särskilt ägardirektiv till Tekniska verken i Linköping AB och dess 
dotterbolag. 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Tekniska verken i Linköping AB 
VD-assistent Linköpings Stadshus AB  
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§ 61 Rapport över ej verkställda beslut enligt 28 h § lag 
(1993:387) om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) - 2024 

Dnr KS 2024-564 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar rapporten. 

Ärende 
Socialnämnden ska i enlighet med lag om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) överlämna en statistikrapport till kommunfullmäktige 
över hur många av nämndens gynnande beslut enligt 9 § LSS som inte har 
verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. Nämnden ska 
ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt hur lång tid som har 
förflutit från dagen för respektive beslut. 

Socialnämnden ska även till kommunens revisorer överlämna en rapport med 
motsvarande innehåll.  

Rapportering ska ske en gång per kvartal. 

Socialförvaltningen redovisar en rapport angående ej verkställda beslut 31 
december 2024. 

Yttranden 
Jan Myhrman (LL) yttrar sig. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, ej verkställda LSS-beslut kvartal 4 
Bilaga Rapport, ej verkställda LSS-beslut, kvartal 4 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Social- och omsorgsnämnden  
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§ 62 Rapport över ej verkställda beslut enligt 16 kap, 6h 
§ SoL - 2024 

Dnr KS 2024-563 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar rapporterna. 

Ärende 
Socialnämnden ska överlämna en statistikrapport till kommunfullmäktige över 
hur många av nämndens gynnande beslut enligt 4 kap. 1 § socialtjänstlagen 
som inte har verkställts inom tre månader från dagen för respektive beslut. 
Nämnden ska ange vilka typer av insatser dessa beslut gäller samt hur lång 
tid som har förflutit från dagen för respektive beslut. 

Socialnämnden ska även till kommunens revisorer överlämna en rapport med 
motsvarande innehåll. Rapportering ska ske en gång per kvartal.  

Socialförvaltningen redovisar en rapport angående ej verkställda beslut per 
den 31 december 2024. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Social- och omsorgsnämnden  
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§ 63 Val till kommunala uppdrag 2025-2026 - 
Kommunfullmäktiges revision- och 
ansvarsprövningsberedning 

Dnr KS 2025-163 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Till ledamöter i kommunfullmäktiges revision- och 

ansvarsprövningsberedning utses  
Mikael Sanfridson (S) 
Linnea Jägestedt (M) 
Emelie Gustafsson (C) 

2. Till ersättare i kommunfullmäktiges revision- och 
ansvarsprövningsberedning utses 
Per Wackenborg  (S) 
Anita Jonasson Kroon (M) 
Christoffer Rosendahl  (C) 

3. Till ordförande och vice ordförande i kommunfullmäktiges revision- 
och ansvarsprövningsberedning utses 
Mikael Sanfridson (S), ordförande 
Linnea Jägestedt (M), vice ordförande 

4. Valen gäller till och med 2026-10-14. 

Ärende 
Fullmäktige behandlar revisionsberättelsen och ansvarsprövningen utan 
beredning av styrelse eller nämnd eftersom dessa är föremål för 
ansvarsprövningen och därmed jäviga. Den beredning som behöver ske får i 
stället arrangeras inom fullmäktige. Beredningen handlar om att inhämta 
eventuella förklaringar, förbereda motivering av fullmäktiges beslut och se till 
att jävsproblematiken blir beaktad. 

Kommunfullmäktiges arbetsordning reglerar i § 36 vilka som ska bereda 
ärenden kopplade till revision och ansvarsprövning inför kommunfullmäktiges 
behandling av sådana ärenden. 

§ 36. Beredning 

För beredning av ärenden rörande revision och ansvarsprövning ska det 
finnas minst en av fullmäktige särskilt utsedd oberoende beredning. Beredning 
ska bestå av 3 ledamöter och 3 ersättare. 

Kommunfullmäktige ska alltså utse en sådan beredning.  
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Kommunfullmäktiges presidium har varit det organ som haft den löpande 
dialogen med kommunrevisionen under mandatperioden. 
Kommunfullmäktiges presidium är därmed det organ som är mest insatt i den 
löpande granskningen vilket gör det lämpligt att utse presidiet till de ordinarie 
ledamöterna i beredningen för revision och ansvarsprövning.  

När ärendet om ansvarsprövning bereds kan inte de som själva är föremål för 
ansvarsprövningen delta i besluten. Därför kan ersättare behöva kallas in för 
att beredningen ska bli beslutsmässig. Förslaget är att kommunfullmäktige 
utser ersättare från samma partier som de ordinarie ledamöterna i 
kommunfullmäktiges presidium.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Val till kommunala uppdrag 2025-2026 - 
Kommunfullmäktiges revision- och ansvarsprövningsberedning, 2025-02-17 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
De valda 
Ärendesamordnare, Inga-Lill Karlsson 
HR-administratör, Malin Andersson 
Kommunalrådssekreterare, Anette Kindvall  
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§ 64 Kommunfullmäktige - ersättare (SD) från och med 
2025-02-01, avsägelse 

Dnr KS 2025-172 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till Länsstyrelsen. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit:  

Jerker Adolfsson (SD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 
Avsägelsen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Länsstyrelsen 
HR- Malin Andersson  
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§ 65 Borgerlig begravningsförrättare (LL), avsägelse  
Dnr KS 2025-218 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till valberedningen för 

handläggning. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit:  

Anders Holm (LL) har avsagt sig uppdraget som borgerlig 
begravningsförrättare.  

Beslutsunderlag 
Avsägelsen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Berört organ  
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§ 66 Styrelseförändringar i Resecentrum Mark o 
Exploatering i Linköping AB, RMH i Linköping AB, 
Obligationen i Linköping Fastighets AB, Linköping 
Nöjet Fastighets AB, Linköping Papegojan 
Fastighets AB, RM Paletten AB och Stångågåvan 
AB 

Dnr KS 2025-223 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Peder Brandt entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot och 

ordförande i Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB från 
och med 1 mars 2025. 

2. Tove Holmström entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB från och med 1 
mars 2025. 

3. Louise Felldin entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB från och med 1 
mars 2025. 

4. Mats Persson entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB från och med 1 
mars 2025. 

5. Anna-Maria Jakobsson väljs till styrelseledamot och ordförande i 
Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB från och med 1 
mars 2025 fram intill slutet av bolagets årsstämma 2027. 

6. Andreas Hellström väljs till styrelseledamot i Resecentrum Mark o 
Exploatering i Linköping AB från och med 1 mars 2025 fram intill 
slutet av bolagets årsstämma 2027. 

7. Erik Åqvist väljs till styrelseledamot i Resecentrum Mark o 
Exploatering i Linköping AB från och med 1 mars 2025 fram intill 
slutet av bolagets årsstämma 2027. 

8. Jonas Johansson väljs till styrelseledamot i Resecentrum Mark o 
Exploatering i Linköping AB från och med 1 mars 2025 fram intill 
slutet av bolagets årsstämma 2027. 

9. Daniel Jonsson väljs till styrelseledamot i Resecentrum Mark o 
Exploatering i Linköping AB från och med 1 mars 2025 fram intill 
slutet av bolagets årsstämma 2027. 

10. Peder Brandt entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot och 
ordförande i RMH i Linköping AB från och med 1 mars 2025. 
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11. Tove Holmström entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
RMH i Linköping AB från och med 1 mars 2025. 

12. Louise Felldin entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
RMH i Linköping AB från och med 1 mars 2025. 

13. Anna-Maria Jakobsson väljs till styrelseledamot och ordförande i 
RMH i Linköping AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av 
bolagets årsstämma 2027. 

14. Erik Åqvist väljs till styrelseledamot i RMH i Linköping AB från och 
med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagtes årsstämma 2027. 

15. Jonas Johansson väljs till styrelseledamot i RMH i Linköping AB från 
och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolages årsstämma 2027. 

16. Peder Brandt entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot och 
ordförande i Obligationen i Linköping Fastighets AB från och med 1 
mars 2025. 

17. Tove Holmström entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Obligationen i Linköping Fastighets AB från och med 1 mars 2025. 

18. Louise Felldin entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Obligationen i Linköping Fastighets AB från och med 1 mars 2025. 

19. Mats Persson entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Obligationen i Linköping Fastighets AB från och med 1 mars 2025. 

20. Anna-Maria Jakobsson väljs till styrelseledamot och ordförande i 
Obligationen i Linköping Fastighets AB från och med 1 mars 2025 
fram intill slutet av bolagets årsstämma 2027. 

21. Andreas Hellström väljs till styrelseledamot i Obligationen i 
Linköping Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet 
av bolagets årsstämma 2027. 

22. Erik Åqvist väljs till styrelseledamot i Obligationen i Linköping 
Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets 
årsstämma 2027. 

23. Jonas Johansson väljs till styrelseledamot i Obligationen i Linköping 
Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets 
årsstämma 2027. 

24. Daniel Jonsson väljs till styrelseledamot i Obligationen i Linköping 
Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets 
årsstämma 2027. 
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25. Louise Felldin entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Linköping Nöjet Fastighets AB från och med 1 mars 2025. 

26. Erik Styrenius väljs till styrelseledamot och ordförande i Linköping 
Nöjet Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av 
bolagets årsstämma 2027. 

27. Daniel Jonsson väljs till styrelseledamot i Linköping Nöjet Fastighets 
AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets årsstämma 
2027. 

28. Erik Åqvist väljs till styrelseledamot i Linköping Nöjet Fastighets AB 
från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets årsstämma 
2027. 

29. Peder Brandt entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot och 
ordförande i Linköping Papegojan Fastighets AB från och med 1 
mars 2025. 

30. Tove Holmström entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
Linköping Papegojan Fastighets AB från och med 1 mars 2025. 

31. Anna-Maria Jakobsson väljs till styrelseledamot och ordförande i 
Linköping Papegojan Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram 
intill slutet av bolagets årsstämma 2027. 

32. Andreas Hellström väljs till styrelseledamot i Linköping Papegojan 
Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets 
årsstämma 2027.  

33. Jonas Johansson väljs till styrelseledamot i Linköping Papegojan 
Fastighets AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets 
årsstämma 2027. 

34. Peder Brandt entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot och 
ordförande i RM Paletten AB från och med 1 mars 2025. 

35. Tove Holmström entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i 
RM Paletten AB från och med 1 mars 2025. 

36. Louise Felldin entledigas från sitt uppdrag som styrelseledamot i RM 
Paletten AB från och med 1 mars 2025. 

37. Anna-Maria Jakobsson väljs till styrelseledamot och ordförande i RM 
Paletten AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets 
årsstämma 2027. 

38. Erik Åqvist väljs till styrelseledamot i RM Paletten AB från och med 1 
mars 2025 fram intill slutet av bolagets årsstämma 2027. 
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39.  Daniel Jonsson väljs till styrelseledamot i RM Paletten AB från och 
med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets årsstämma 2027. 

40. Anna-Maria Jakobsson väljs till styrelseledamot och ordförande i 
Stångågåvan AB från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av 
bolagets årsstämma 2027. 

41. Jonas Johansson väljs till styrelseledamot i Stångågåvan AB från 
och med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets årsstämma 2027. 

42. Daniel Jonsson väljs till styrelseledamot i Stångågåvan AB från och 
med 1 mars 2025 fram intill slutet av bolagets årsstämma 2027. 

Ärende 
Sankt Kors Fastighets AB har inkommit med förslag till styrelseförändringar i 
dotterbolaget ResMex Holding AB:s dotterbolag. Förändringarna föreslås gälla 
från och med 1 mars 2025 fram intill slutet av årsstämman 2027.  

Resecentrum Mark o Exploatering i Linköping AB: 

Peder Brandt, Tove Holmström, Louise Felldin och Mats Persson avgår som 
styrelseledamöter. Följande föreslås som nya ledamöter och ordförande: 
Anna-Maria Jakobsson, ordförande, Andreas Hellström, Erik Åqvist, Jonas 
Johansson och Daniel Jonsson.  

RMH i Linköping AB: 

Peder Brandt, Tove Holmström och Louise Felldin avgår som 
styrelseledamöter. Följande föreslås som nya ledamöter och ordförande: 
Anna-Maria Jakobsson, ordförande, Erik Åqvist och Jonas Johansson.  

Obligationen i Linköping Fastighets AB:  

Peder Brandt, Tove Holmström, Louise Felldin och Mats Persson avgår som 
styrelseledamöter. Följande föreslås som nya ledamöter och ordförande: 
Anna-Maria Jakobsson, ordförande, Andreas Hellström, Erik Åqvist, Jonas 
Johansson och Daniel Jonsson.  

Linköping Nöjet Fastighets AB: 

Louise Felldin avgår som styrelseledamot. Följande föreslås som nya 
ledamöter och ordförande: Erik Styrenius, ordförande, Daniel Jonsson och 
Erik Åqvist.  

Linköping Papegojan Fastighets AB: 
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Peder Brandt och Tove Holmström avgår som styrelseledamöter. Följande 
föreslås som nya ledamöter och ordförande: Anna-Maria Jakobsson, 
ordförande, Andreas Hellström och Jonas Johansson.  

RM Paletten AB:  

Peder Brandt, Tove Holmström och Louise Felldin avgår som 
styrelseledamöter. Följande föreslås som nya ledamöter och ordförande: 
Anna-Maria Jakobsson, ordförande, Erik Åqvist, Daniel Jonsson  

Stångågåvan AB är ett nyförvärvat bolag inom Sankt Kors Fastighets AB. 
Följande föreslås som nya ledamöter och ordförande: Anna-Maria Jakobsson, 
ordförande, Jonas Johansson och Daniel Jonsson.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Styrelseförändringar i Resecentrum Mark o Exploatering i 
Linköping 
AB, RMH i Linköping AB, Obligationen i Linköping Fastighets AB, Linköping 
Nöjet 
Fastighets AB, Linköping Papegojan Fastighets AB, RM Paletten AB och 
Stångågåvan AB, 2025-02-20 
Bilaga – Nomineringar av styrelseledamöter i ResMex Holding ABs 
dotterbolag. 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Sankt Kors Fastighets AB  
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§ 67 Visit Linköping  Co AB, styrelseledamot (MP) från 
och med 2025-03-15, avsägelse  

Dnr KS 2025-224 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till valberedningen för 

handläggning. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit:  

Petter Mattsson (MP) har avsagt sig uppdraget som styrelseledamot i Visit 
Linköping & Co AB.  

Beslutsunderlag 
Avsägelsen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Valberedningen 
Berört organ 
HR-administratör, Malin Andersson 
Ärendesamordnare, Inga-Lill Karlsson  



 

 
Sammanträdesprotokoll 46 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 68 Lejonfastigheter AB - styrelseledamot (M), 
avsägelse 

Dnr KS 2025-250 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Avsägelsen godkänns och överlämnas till valberedningen för 

handläggning. 

Ärende 
Följande avsägelse har inkommit:  

Anders Sydbom (M) har avsagt sig uppdraget som styrelseledamot i 
Lejonfastigheter AB. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Valberedningen 
Berört organ 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 69 Visit Linköping  Co AB, styrelseledamot (MP) från 
och med 2025-03-15, fyllnadsval 

Dnr KS 2025-224 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Magnus Lindskog (MP) väljs som styrelseledamot i Visit Linköping & 

Co AB. 

2. Valet gäller från och med 2025-03-15 till och med årsstämman 2027. 

Ärende 
Petter Mattsson (MP) har avsagt sig uppdraget som styrelseledamot i Visit 
Linköping & Co AB från och med 2025-03-15. 

Magnus Lindskog (MP) föreslås som styrelseledamot i Visit Linköping & Co 
AB. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Berört organ 
Den valda 
HR-administratör, Malin Andersson 
VD -assistent Anna Mevius  
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§ 70 Linköping Science Park, ledamot (M), fyllnadsval 
Dnr KS 2024-889 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Philip Engström (M) väljs som styrelseledamot i Linköping Science 

Park AB. 

2. Valet gäller till och med årsstämman 2027. 

Ärende 
William Jonsson (M) har avsagt sig uppdraget som styrelseledamot i 
Linköping Science Park AB från 2024-12-31. 

Philip Engström (M) föreslås som styrelseledamot i Linköping Science Park 
AB. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valda 
Berört organ 
VD -assistent Anna Mevius 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 71 Kommunfullmäktiges Geografiska utskott 1, Nord, 
ledamot (M), fyllnadsval 

Dnr KS 2024-889 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Ronnie Dahlqvist (M) väljs som ledamot i kommunfullmäktiges 

geografiska utskott 1, Nord. 

2. Valet gäller till och med 2026-10-14. 

Ärende 
William Jonsson (M) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktiges geografiska utskott 1, Nord. 

Ronnie Dahlqvist (M) föreslås som ledamot i kommunfullmäktiges geografiska 
utskott 1, Nord. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valda 
Berört organ 
HR-administratör, Malin Andersson 
Kommunsekreterare Rickard Vidar  
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§ 72 Kultur- och fritidsnämnden - ersättare (M), 
fyllnadsval 

Dnr KS 2024-1115 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Lisa Bromée (M) väljs som ersättare i kultur- och fritidsnämnden. 

2. Valet gäller till och med 2026-12-31. 

Ärende 
Emilia Örtenvik Laitamaa (M) har avsagt sig uppdraget som ersättare i kultur- 
och fritidsnämnden. 

Lisa Bromée (M) föreslås som ersättare i kultur- och fritidsnämnden. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Berört organ 
Den valda 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 73 Lejonfastigheter AB - styrelseledamot (M), 
fyllnadsval 

Dnr KS 2025-250 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. David Carlmark (M) väljs som styrelseledamot i Lejonfastigheter AB. 

2. Valet gäller till och med årsstämman 2027. 

Ärende 
Anders Sydbom (M) har avsagt sig uppdraget som styrelseledamot i 
Lejonfastigheter AB. 

David Carlmark (M) föreslås som styrelseledamot i Lejonfastigheter AB. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Den valda 
Berörd organisation 
VD-assistent Anna Mevius 
HR-administratör, Malin Andersson  
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§ 74 Motion (MP) - Stoppa planläggningen av Distorp, 
svar 

Dnr KS 2023-537 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionens del om att avbryta planläggningen för 

verksamhetsområden i Distorp avslås, då Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att ett nytt 
verksamhetsområde i Distorp och Gärstad är lämplig 
markanvändning och dessutom helt avgörande för kommunens 
fortsatta utveckling. 

2. Motionens del om ytanvändning i befintliga verksamhetsområden 
besvaras med hänvisning till antagna inriktningar i översiktsplanen, 
även om det kan konstateras att kommunens rådighet för befintliga 
verksamhetsområden är begränsad. 

3. Motionens del om förbättrad trafikföring till och från 
Torvingeområdet besvaras då åtgärder med detta syfte finns med i 
översiktsplanen, även om det kan konstateras att kommunen har 
begränsad rådighet över det statliga vägnätet. 

Reservationer 
Björn Alling (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Vänsterpartiet 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Sofia Frithioff (V) yrkande. 

Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
och lämnar följande skriftliga reservation: 

"Som liberal har jag alltid försvarat den värdefulla åkermark som finns i 
Linköpings kommun då den utifrån ett livsmedelsförsörjnings- och 
civilförsvarsperspektiv är av mycket viktig karaktär. För drygt 12 år sedan 
följde jag min övertygelse om att bevara vår värdefulla åkermark. Då gällde 
beslutet 43 hektar i Sättuna. Nu handlar det om ca 170 hektar i Distorp - 
betydligt mycket mer! Argumenten idag är till en del desamma som då men 
skillnaden är hur världsläget har förändrats sedan dess. Nu om inte förr med 
klimatförändringar och krig i vår omvärld måste vi värna om den värdefulla 
åkermarken. Det beslut vi fattar idag är oåterkalleligt vilket innebär att det vilar 
ett stort ansvar på oss här i kommunfullmäktige. 

I återremissyrkandet var argumentet tydligt. "För en belysning av konkreta 
exempel på alternativa markområden för byggnationen". Det handlar om att 
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bygga där det faktiskt är lämpligt. Vad jag kan se har styret inte tagit 
återremissen på allvar, dvs inte övervägt eller undersökt andra alternativ. 
Beslutet har heller inte varit uppe i samhällsbyggnadsnämnden för beslut av 
valda politiker. Av den bakgrund väljer jag att reservera mig mot beslutet att 
exploatera Distorp." 

Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för Chris 
Dahlqvists (SD) yrkande och lämnar följande skriftliga reservation: 

"Sverigedemokraterna värnar om värdefull åkermark och tycker att det är 
högst anmärkningsvärt att 240 hektar mark, som består av mestadels bördig 
åkermark, ska bli ett område för lager och logistik. Det måste finnas andra 
alternativ än att bygga på bördig åkermark. Ur ett självförsörjningsperspektiv 
är förslaget att bebygga den värdefulla åkermarken i Distorp inte alls smart 
eller genomtänkt, särskilt i tider som dessa med en orolig omvärld där det är 
extra viktigt att öka självförsörjningsgraden. 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för vårt yrkande 
om att bifalla motionen i sin helhet." 

Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för Miljöpartiet 
och Centerpartiet reserverar sig mot beslutet till förmån för Gunnar 
Gustafssons (MP) yrkande och lämnar följande skriftliga reservation: 

"Inledning 

Linköpings kommun jobbar just nu med en stor detaljplan för ett nytt 
industriområde - den största detaljplanen någonsin i Linköping. Kommunen 
behöver mark där företag kan finnas och bygga, där företag kan tillkomma. 
Det håller vi med om. Det vi inte håller med om är var denna mark ska 
tillkomma. Distorp är illa valt ur en rad synpunkter. Vi börjar med att 
presentera alternativen, som vi ser dem.  

Sammanfattning 

Linköping har goda möjligheter för sitt näringsliv. Tillkommande industrier och 
andra verksamheter har goda möjligheter att etablera sig. Avgörande för 
Linköpings framtid är att vi på bästa sätt värnar befintliga företag som kommer 
påverkas av Ostlänkens dragning, så att vi inte tvingar bort små företag till 
områden där de inte har möjlighet att leva vidare. De flesta av dem skulle 
troligen må bäst av att kunna fortsätta sin verksamhet i de etablerade 
verksamhetsområden som redan finns i Linköping. 
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Det är också avgörande för Linköping att vi tillvaratar lantbruket och alla de 
företag som är knutna till lantbruket. Att göra Distorp till ett industriområde är 
att kolonisera en ny del av landsbygden, en del som i huvudsak inte är 
påverkad av stadens utbredning. 

Vi har tidigare många gånger berättat om varför det är så viktigt att i största 
möjliga utsträckning bevara åkermarken. Det handlar om vår 
livsmedelsförsörjning och om lantbruket som näringsverksamhet. Det handlar 
också om klimat och miljö. 

Den första åtgärden måste vara att hushålla med marken!  

Genom att förtäta glest utbyggda industriområden sparar vi mark och får ett 
resurseffektivare samhälle. 

I spåren av Ostlänken och nya vägar kommer områden inringade av vägar 
och järnväg bli svåra att bruka som åkermark - dessa är naturliga områden för 
nya verksamheter. 

Området Malmskogen och framförallt Köpetorp ligger inklämt mellan flygfältet 
och järnvägen - det lämpar sig för nyetableringar av störande verksamhet, och 
även verksamhet som kräver lite större ytor. 

Tidshorisonter 

2029 kan Ostlänken börja byggas i Linköping, om nuvarande planering håller. 
Då måste en del företag vara utflyttade och några fler måste börja tänka på att 
flytta. Fram till dess så kommer också företag ha etablerat sig i Linköping. För 
närvarande har kommunen 42 hektar mark tillgänglig som företag kan etablera 
sig på, förutom det som redan finns tillgängligt på befintliga tomter. Dessutom 
finns 10 hektar privatägd, planlagd mark för verksamheter som kan bebyggas 
med bara ett bygglov. 

Kommunen säger att 230 företag med 1500 arbetstillfällen behöver flytta på 
grund av Ostlänken. Vi har försökt få fram ett underlag från kommunen, men 
nekats detta av våra tjänstepersoner. 

Vi har tittat närmare på det område som direkt berörs av den nya dragningen 
av järnvägsspåren och det nya stationsområdet. Det är ganska snart avgjort 
att det inte är så många som 230 företag som berörs direkt. Av de 
uppskattningsvis 30-50 företag som berörs direkt av Ostlänken och den nya 
spårdragningen är nästan alla mindre företag, typexempel på företag är 
mindre grossister, verkstäder och hantverksfirmor. Det gör att alla 230 inte 
behöver nya lokaler redan 2030, eller ens redan 2035 när Ostlänken planeras 
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att invigas. Den stadsutveckling som planeras i samband med att Ostlänken 
dras till Linköping kommer att sträcka sig i minst ett 30-årigt 
perspektiv efter att Ostlänken är invigd. Den första prioriteten måste vara att 
hjälpa de företag som måste flytta snart att överleva! De flesta av dem 
behöver hitta lokaler med liknande förutsättningar som de har nu - 
förhållandevis billiga med ett någorlunda centralt läge. 

Ostlänken och de företag som finns nu i Linköping och berörs av den - de 
mindre företagens förutsättningar 

Flera av de mindre företagen som måste flytta vänder sig direkt till 
konsumenten, andra vänder sig till exempelvis hantverkare, såsom grossister 
och verkstäder. Det är tveksamt om de vill eller kan flytta längre från centrala 
Linköping. Deras kunder kommer uppleva det som ett sämre läge och 
lokalhyrorna kommer bli högre i nybyggda lokaler än i de befintliga, ofta 
ganska slitna och billiga lokaler de finns i idag. 

Det kommunala bolaget St Kors har fått i uppdrag att få fram flera billiga 
lokaler i det befintliga beståndet av lokaler. Det tycker vi är bra, men det 
kommer inte alls att räcka. 

Utöka byggrätterna i befintliga verksamhetsområden 

I de befintliga verksamhetsområdena - Torvinge, Malmskogen, Mörtlösa, 
Tornby, Köptetorp, Mjärdevi, Hackefors, Jägarvallen bör sker en översyn för 
att utöka byggrätten. Byggrätten är hur mycket en tomt får bebyggas och i de 
befintliga områdena är byggrätten mellan 30-50%. Genom att utöka 
byggrätten kan en större del av tomterna bebyggas. På så vis använder vi 
mark som redan är ianspråktagen - inget förstörs, kostnaden kan begränsas. 
Det kan bli billigare lokaler.  

Anledningen till att byggrätten är begränsad är oftast att reservera plats för 
parkeringar med mera. Men i många fall finns det utrymme att minska ytan för 
parkering, eller att grannfastigheter kan samutnyttja parkeringsytor. Att utöka 
byggrätterna är brådskande, så att befintliga lokaler kan utökas och ge 
utrymme för företag som vill flytta. 

Ett arbete med att utöka byggrätterna bör starta omedelbart, med början i de 
företagsområden som har störst potential att tillskapa byggrätter och som är 
mest attraktiva för företag som behöver flytta.  

En dialog inleds med berörda fastighetsägare för att hjälpa dem att se de 
mervärden som kan skapas på befintliga fastigheter genom tillbyggnader. 
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Nya möjligheter öppnar sig 

Det finns 52 hektar planlagd verksamhetsmark som företag kan börja bygga 
på nu! 42 hektar kommunalägd verksamhetsmarkmed utbyggd med 
infrastruktur. 22 hektar i Östra Malmskogen, 5 i Hackefors, 4 i 
Kallerstad/Mörtlösa, 7 i Köpetorp (CavOk) och 4 i Kåparp/Mjärdevi. Dessutom 
finns 10 hektar privatägd mark. Det är tillräckligt för att i dagsläget möta 
marknadens efterfrågan, enligt bedömningar från 
Samhällsbyggnadsförvaltningen. Låt oss därför ha is i magen. I samband med 
att Ostlänken byggs så kommer områdena Malmskogen, Torvinge, Mörtlösa, 
Tornby och Steninge att påverkas mycket. Kallerstadsleden, den nuvarande 
trafikleden i yttre ring kommer att ersättas med en ny väg eftersom järnvägen 
kommer att gå i princip rakt på den nuvarande leden. I samband med det 
kommer det frigöras mark som är lämplig för företagsetableringar. 

På samma sätt kommer Malmskogen, Torvinge och Köpetorp påverkas 
mycket av en av Ostlänken. Mark för nya företagsetableringar kommer att 
frigöras.  

Nedan finns en skiss över den framtida stadsutvecklingen av nordöstra 
Linköping. Svarta byggnader är befintliga byggnader som bedöms finnas kvar 
inom överskådlig tid. Gråa byggnader är en idéskiss till en stadsutveckling. 
Ullevileden, som byggs nu, och en tänkt dragning av den nya Kallerstadsleden 
är inritad. Som synes handlar det om stora markområden som ger utrymme för 
stora nyetableringar av företag.  

En del av denna mark brukas som åker idag. Den kan såklart brukas som åker 
i framtiden också, men ju mer staden exploateras runt åkrarna, desto svårare 
blir det att bruka den. Det blir långa sträckor att köra i stadsmiljö och tät trafik 
med jordbruksredskap. Jordbruket riskerar att leda till konflikter mellan 
grannar och jordbrukare. 

Varför detta istället för Distorp? En del av det är förvisso åkermark idag, men 
det kommer att påverkas så mycket av den ny järnväg och väg att 
brukningsvärdet sjunker väldigt mycket. 

Köpetorp - ett område med stora ytor och framtida möjligheter till utmärkt 
logistik 

Värdet av goda möjligheter för logistik framhålls som ett stort värde med 
Distorp. Den enda logistikmöjligheten Distorp erbjuder är lastbilar på E4. I 
Köpetorp och Malmskogen finns däremot möjlighet att erbjuda även 
järnvägslogistik i framtiden. Ostlänken kommer att behöva uppställningsspår 
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när den byggs (sidosystem). Ett av förslagen som Trafikverket utreder är att 
ha dem i Köpetorp/Malmskogen. Där skulle uppställningsspår och en 
anslutning till järnvägen också innebära möjligheter till en godsterminal. En 
godsterminal kopplad till järnvägen skulle innebära helt andra möjligheter för 
Linköpings framtida näringsliv än enbart lastbilstrafik på E4.  

Köpetorp är en naturlig plats för störande verksamheter - hela området ligger 
inom det bullerstörda området kring Linköpings flygplats. Här kan ingen 
känslig verksamhet eller boende etableras. Här finns redan ett utpekat 
verksamhetsområde på ca 150 hektar. 

Området vid Köpetorp är till ganska stor del åkermark. Men det området har 
ändå fördelen att det på riktigt gör Linköping till en rundare och närmare stad. 
Området är påverkat av de kringliggande verksamheterna, med 
Stångådalsbanan dragen i detta läge blir området också avskuret från 
omlandet, vilket försvårar bruket av marken. Men även om området planläggs 
bör inte gator och annat byggas ut förrän det verkligen finns intressenter av 
marken. Vi ska inte hindra brukandet av marken om det aldrig blir någon 
avsättning för den! 

Kommunen ger besked till trafikverket att vi gärna ser sidosystem 
(uppställningsspår) för järnvägen i området Köpetorp.  

Vi säger till Trafikverket att vi i framtiden vill ha möjlighet att bygga en terminal 
för godshantering i området, om efterfrågan uppstår. 

Detaljplanering av Köpetorp och Malmskogen på delar som idag är 
reserverade för framtida järnväg påbörjas när järnvägsplanerna är klara. 

Eftersom vi har dessa goda möjligheter för att utveckla Linköpings näringsliv 
på andra platser än Distorp reserverar jag mig mot beslutet att avslå 
motionen." 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 24 att föreliggande ärende skulle 
återremitteras: 

-Ärendet återremitteras för en belysning av konkreta exempel på alternativa 
markområden för byggnationen, det handlar om att bygga där det faktiskt är 
lämpligt. 

Kommunledningsförvaltningen anser att det i planarbetet på ett fullgott sätt har 
utretts och bedömts lämpligheten i att planlägga Distorp för byggnation. Det 
finns ingen annan mark i kommunen med motsvarande förutsättningar. 
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Sammantaget är bedömningen fortsatt att Distorp Gärstad är den mest 
lämpliga platsen för ett nytt verksamhetsområde i Linköpings kommun. 

Kommunstyrelsen förslås därmed tillstyrka att fullmäktige behandlar motionen 
enligt tidigare berett förslag. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 31 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionens del om att avbryta planläggningen för verksamhetsområden i 
Distorp avslås, då Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att ett 
nytt verksamhetsområde i Distorp och Gärstad är lämplig markanvändning 
och dessutom helt avgörande för kommunens fortsatta utveckling. 

2. Motionens del om ytanvändning i befintliga verksamhetsområden besvaras 
med hänvisning till antagna inriktningar i översiktsplanen, även om det kan 
konstateras att kommunens rådighet för befintliga verksamhetsområden är 
begränsad. 

3. Motionens del om förbättrad trafikföring till och från Torvingeområdet 
besvaras då åtgärder med detta syfte finns med i översiktsplanen, även om 
det kan konstateras att kommunen har begränsad rådighet över det statliga 
vägnätet. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar bifall till motionen. 

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till motionen. 

Christer Mård (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Chris Dahlqvist (SD) yrkar bifall till motionen. 

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till motionen. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till motionen. 

Johan Thorén (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Rickard Tordön (C) yrkar bifall till motionen. 

Björn Alling (-) yrkar bifall till motionen. 

Kristina Edlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Martin Forsman (V) yrkar bifall till motionen. 

Gunnar Franzén (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut mot Gunnar Gustafssons (MP) 
med fleras yrkanden om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt Stefan Eriksons (M) yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: Den som vill 
rösta för att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut röstar ja. Den som vill 
rösta bifall till motionen röstar nej.  

Utfall: 50 ja, 28 nej. Hur var och en har röstat framgår under omröstning. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla Stefan 
Eriksons (M) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Omröstning 
Rösta Ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut, 
Nej för bifall till motionen. 
 
Resultat 

 

Ja 50 

Nej 28 

Frånvarande 1 

Kristina Edlund (S) Ja 

Niklas Borg (M) Ja 
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Karin Sandin Dahlgren (S) Ja 

Anders Sydbom (M) Ja 

Johan Nordlander (M) Ja 

Elias Aguirre (S) Ja 

Tanja Mitic (S) Ja 

Annika Krutzén (M) Ja 

Christoffer Olsson (S) Ja 

Linnéa Jägestedt (M) Ja 

Mari Hultgren (S) Ja 

Elisabeth Gustafsson (S) Ja 

Anita Margareta Vogel (LL) Ja 

Lars Roxå (KD) Ja 

Susanna Kellgren Lundberg (L) Ja 

Andreas Williamsson (S) Ja 

Fredrik Lundén (M) Ja 

Mikael Sanfridson (S) Ja 

Cecilia Helber (LL) Ja 

Rolf Edelman (M) Ja 

Lotta Bäckman (S) Ja 

Stefan Erikson (M) Ja 

Annika Lejon (KD) Ja 

Monica Liljenberg (LL) Ja 

Conny Delerud (S) Ja 

Anita Jonasson-Kroon (M) Ja 

Jonatan Hermansson (S) Ja 
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David Hagström (M) Ja 

Susanne Wallberg (S) Ja 

Jan Myhrman (LL) Ja 

Simon Tibell (S) Ja 

Shikol Shirin Ali (S) Ja 

Anna Bergdahl (M) Ja 

Liselotte Fager (KD) Ja 

Johan Thorén (L) Ja 

Kerstin Johnsson (S) Ja 

Paul Lindvall (M) Ja 

Christer Mård (LL) Ja 

Per Wackenborg (S) Ja 

Deqa Mohamed Hashi (S) Ja 

Carl-Erik Jonsson (M) Ja 

Roger Bandick (S) Ja 

Peter Hult (S) Ja 

Birgitta Wallberg (S) Ja 

Sonny Härold (S) Ja 

Ylva Bjerke (M) Ja 

Agneta Lantz (M) Ja 

Daniel Noregran (M) Ja 

Rolf Johansson (LL) Ja 

Thomas Bystedt (L) Ja 

Chris Dahlqvist (SD) Nej 

Lars Vikinge (C) Nej 
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Sofia Frithioff (V) Nej 

Åsa Wennergren (L) Nej 

Christer Johansson (SD) Nej 

Anders Sköld (SD) Nej 

Martin Forsman (V) Nej 

Jenny Ivner (MP) Nej 

Christoffer Rosendahl (C) Nej 

Mikael Marin (V) Nej 

Patrik Westlund (SD) Nej 

Joakim Hörsing (MP) Nej 

Richard Oddsson (SD) Nej 

Carin Ahlsén (C) Nej 

Jörgen Ring (SD) Nej 

Gunnar Gustafsson (MP) Nej 

Torsten Svärdström (SD) Nej 

Rikard Tordön (C) Nej 

Björn Alling (-) Nej 

Sami Scharin (SD) Nej 

Linda Hagman (MP) Nej 

Elisabeth Lietha (C) Nej 

Gunnar Franzén (SD) Nej 

Ivan Rådström (SD) Nej 

Peter Trygg (LL) Nej 

Göran Gunnarsson (C) Nej 

Predrag Pucar (MP) Nej 
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Ida Cronebäck (V) Nej 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § 31 
Tjänsteskrivelse – Motion (MP) - Stoppa planläggningen av Distorp, svar, 
2025-02-05 
Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionären  



 

 
Sammanträdesprotokoll 64 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 75 Motion (KD) - Demensby, svar 
Dnr KS 2024-753 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen bifalles och Vård- och omsorgsförvaltningen föreslås få i 

uppdrag att genomföra en utredning om konsekvenserna av att 
upprätta en demensby, där ekonomiska analyser och juridiska 
aspekter beaktas. 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-10, § 456 samt 2025-01-28 § 30 att 
bordlägga ärendet.  

Liselotte Fager (KD) föreslår i en motion daterad 2024-09-17 att: 

- Linköpings kommun beslutar att utreda möjligheterna att upprätta en 
demensby utifrån Linköpings kommuns förutsättningar och behov. 

En demensby innebär högre initiala kostnader för byggnation och drift jämfört 
med ett traditionellt vårdboende, men kan på lång sikt ge förbättrade 
vårdresultat och högre livskvalitet för de boende. Det rekommenderas därför 
att Linköpings kommun genomför en utredning om möjligheterna att upprätta 
en demensby, där ekonomiska analyser och juridiska aspekter beaktas. 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och äldreomsorgsnämnden 
tillstyrka förslaget inför kommunstyrelsens beredning till kommunfullmäktiges 
beslut. 

Vård- och äldreomsorgsnämndens beslut 2024-11-21, § 134 

1. Vård- och omsorgsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Vård- och omsorgsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen bifalles och Vård- och omsorgsförvaltningen föreslås få i uppdrag 
att genomföra en utredning om konsekvenserna av att upprätta en demensby, 
där ekonomiska analyser och juridiska aspekter beaktas. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-12-03, § 270 
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1. Vård- och omsorgsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen bifalles och Vård- och omsorgsförvaltningen föreslås få i uppdrag 
att genomföra en utredning om konsekvenserna av att upprätta en demensby, 
där ekonomiska analyser och juridiska aspekter beaktas. 

Yrkanden 
Jonatan Hermansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Joakim Hörsing (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Johan Thorén (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Anita Margareta Vogel (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Anita Jonasson-Kroon (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Thomas Bystedt (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Göran Gunnarsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Björn Alling (-) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Jonatan Hermansson (S) med fleras yrkande 
om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2024-12-10, §456 samt 2025-01-28 §30 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2024-12-03, §286 
Protokollsutdrag Vård- och äldreomsorgsnämnden 2024-11-21, §134 
Tjänsteskrivelse – Motion (KD) - Demensby, svar 2024-10-28 
Bilaga – Motion (KD) - Demensby 
 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
Motionären  
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§ 76 Motion (SD) - Redogör för kostnaden för 
"Linköping koldioxidneutralt 2025", svar 

Dnr KS 2024-97 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen avslås med hänvisning till att en uppskattning av den typ 

som motionärerna efterfrågar bedöms svår att genomföra. 

Reservationer 
Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för Chris 
Dahlqvists (SD) yrkande och lämnar följande skriftliga reservation: 

"Sverigedemokraterna anser att det ska finnas en transparens och 
kostnadsredovisning när skattepengar används för olika mål som kommunen 
har satt. Vi har från början röstat nej till mål av detta slag med anledning av att 
det råder oklarheter vilken effekt pengar som läggs på detta har för 
kommunen och klimatet. Kostnaden för ett uppnått mål ska vägas mot 
resultatet för att se om det har funnits någon nytta med att ha ett mål som 
detta. 

Skattebetalarna har rätt att få ta del av en kostnadsberäkning för alla insatser 
och kostnader för målet “Linköping koldioxidneutralt 2025” där även resultatet 
tydligt framgår. Det är inte okej enligt vår mening att avslå motionen med 
hänvisning till att det inte går att göra en sådan kostnadsberäkning. 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för vårt yrkande 
om att bifalla motionen i sin helhet." 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 31 att bordlägga ärendet.  

Chris Dahlqvist (SD), Jörgen Ring (SD) och Sami Scharin (SD) yrkar i en 
motion daterad 2024-01-05: 

- att Linköpings kommun genomför en kostnadsberäkning för alla insatser och 
kostnader för målet “Linköping koldioxidneutralt 2025” där kostnad kontra 
resultat tydligt framgår. 

 Kommunledningsförvaltningen föreslår att motionen avslås, eftersom en 
uppskattning av den typ som motionärerna efterfrågar bedöms svår att 
genomföra. Den uppföljning av koldioxidmålet som genomförs årligen baseras 
på nationellt insamlad statistik där utsläpp uppdelat i olika sektorer redovisas. 
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Att bryta ned dessa ytterligare och utifrån detta värdera hur stor del av 
utsläppsminskningen som varit ett direkt resultat av en kommunalt genomförd 
aktivitet med målet att bli koldioxidneutral och utifrån denna uppskattning 
kostnadssätta resultaten riskerar att bli grova uppskattningar med låg 
tillförlitlighet. Målet utformades inte för att i första hand följas upp ekonomiskt, 
utan syftade till att minska Linköpings koldioxidutsläpp. 

Kommunstyrelsens beslut 2024-12-17, § 309 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att en uppskattning av den typ som 
motionärerna efterfrågar bedöms svår att genomföra. 

Yttranden 
Predrag Pucar (MP) yttrar sig. 

Lars Vikinge (C) yttrar sig. 

Yrkanden 
Kristina Edlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Chris Dahlqvist (SD) yrkar bifall till motionen. 

Patrik Westlund (SD) yrkar bifall till motionen. 

Sami Scharin (SD) yrkar bifall till motionen. 

Gunnars Franzén (SD) yrkar bifall till motionen. 

Torsten Svärdström (SD) yrkar bifall till motionen. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Kristina Edlunds (S) yrkande om bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut mot Chris Dahlqvists (SD) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Kristina Edlunds (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Omröstning begärs och verkställs. 
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Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: Den som vill 
rösta för att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut röstar ja. Den som vill 
rösta bifall till motionen röstar nej.  

Utfall: 66 ja, 11 nej. Hur var och en har röstat framgår under omröstning. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla Kristina 
Edlunds (S) yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

  

Omröstning 
 
Rösta Ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut, Nej för 
att bifalla motionen. 
 
Resultat 

 

Ja 66 

Nej 11 

Ej röstat 1 

Frånvarande 1 

Kristina Edlund (S) Ja 

Niklas Borg (M) Ja 

Karin Sandin Dahlgren (S) Ja 

Anders Sydbom (M) Ja 

Lars Vikinge (C) Ja 

Sofia Frithioff (V) Ja 

Åsa Wennergren (L) Ja 

Johan Nordlander (M) Ja 

Elias Aguirre (S) Ja 

Tanja Mitic (S) Ja 



 

 
Sammanträdesprotokoll 70 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

Annika Krutzén (M) Ja 

Christoffer Olsson (S) Ja 

Linnéa Jägestedt (M) Ja 

Martin Forsman (V) Ja 

Mari Hultgren (S) Ja 

Anita Margareta Vogel (LL) Ja 

Lars Roxå (KD) Ja 

Susanna Kellgren Lundberg (L) Ja 

Andreas Williamsson (S) Ja 

Fredrik Lundén (M) Ja 

Mikael Sanfridson (S) Ja 

Christoffer Rosendahl (C) Ja 

Artur Hulu (M) Ja 

Mikael Marin (V) Ja 

Cecilia Helber (LL) Ja 

Rolf Edelman (M) Ja 

Joakim Hörsing (MP) Ja 

Lotta Bäckman (S) Ja 

Stefan Erikson (M) Ja 

Annika Lejon (KD) Ja 

Carin Ahlsén (C) Ja 

Conny Delerud (S) Ja 

Anita Jonasson-Kroon (M) Ja 

Jonatan Hermansson (S) Ja 

David Hagström (M) Ja 
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Susanne Wallberg (S) Ja 

Gunnar Gustafsson (MP) Ja 

Jan Myhrman (LL) Ja 

Simon Tibell (S) Ja 

Rikard Tordön (C) Ja 

Shikol Shirin Ali (S) Ja 

Anna Bergdahl (M) Ja 

Björn Alling (-) Ja 

Liselotte Fager (KD) Ja 

Johan Thorén (L) Ja 

Kerstin Johnsson (S) Ja 

Christer Mård (LL) Ja 

Per Wackenborg (S) Ja 

Deqa Mohamed Hashi (S) Ja 

Linda Hagman (MP) Ja 

Elisabeth Lietha (C) Ja 

Roger Bandick (S) Ja 

Birgitta Wallberg (S) Ja 

Sonny Härold (S) Ja 

Nissan Amin Latif (S) Ja 

Marita Töråsen (S) Ja 

Ylva Bjerke (M) Ja 

Agneta Lantz (M) Ja 

Daniel Noregran (M) Ja 

Rolf Johansson (LL) Ja 
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Göran Gunnarsson (C) Ja 

Predrag Pucar (MP) Ja 

Birgitta Lantto (MP) Ja 

Ida Cronebäck (V) Ja 

Thomas Bystedt (L) Ja 

Solveig Danielsson (KD) Ja 

Chris Dahlqvist (SD) Nej 

Christer Johansson (SD) Nej 

Anders Sköld (SD) Nej 

Patrik Westlund (SD) Nej 

Richard Oddsson (SD) Nej 

Jörgen Ring (SD) Nej 

Torsten Svärdström (SD) Nej 

Sami Scharin (SD) Nej 

Gunnar Franzén (SD) Nej 

Ivan Rådström (SD) Nej 

Peter Trygg (LL) Nej 

Carl-Erik Jonsson (M) Ej röstat 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2025-01-28, § 31 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2024-12-17, § 309 
Tjänsteskrivelse – Motion (SD) - Redogör för kostnaden för "Linköping 
koldioxidneutralt 2025”, svar 2024-11-29 
Bilaga – Motion (SD) - Redogör för kostnaden för "Linköping koldioxidneutralt 
2025” 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionärerna  
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§ 77 Motion (KD) - Nytt boendekoncept för studenter i 
Linköping, svar 

Dnr KS 2023-555 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen bifalls med hänvisning till det strategiska budgetuppdrag 

med samma syfte som fanns i budget för 2024. 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 32 att bordlägga ärendet.  

Liselotte Fager (KD) och Simon Posluk (KD) föreslår i en motion daterad 
2023-05-23 att: 

- Linköpings kommun får i uppdrag att utveckla boendekoncept för 
universitetsstuderande i syfte att stimulera att de stannar i vår kommun efter 
sin examen och ge studenterna bättre förutsättningar att hitta ett boende efter 
avslutade studier. 

Att få studenter att stanna kvar i Linköping är en prioriterad fråga för 
kommunen. Tillgång till bostad är en viktig faktor för att fler ska förbli 
Linköpingsbor när arbetslivet väntar efter genomgångna studier. I budget för 
2024 fanns ett strategiskt budgetuppdrag med syftet att få fler studenter att bo 
kvar i Linköping efter avslutade universitetsstudier. Stångåstaden har ett 
pågående arbete kopplat till detta. 

Kunder i Stångåstaden som har ett aktivt hyreskontrakt hos Studentbostäder 
kan flytta med sina köpoäng från det senaste boendet över till Stångåstaden. 
Det pågår också ett arbete med att se över och göra lättnader i 
köpoängssystemet och hyrespolicyn för att ytterligare öka möjligheten för 
kunder inom Studentbostäder att kunna vara kvar i kommunen och bo i 
Stångåstadens bostäder. 

Stångåstaden har också infört förtur för att underlätta för ungdomar att få sitt 
första boende. Bostadssökande mellan 18 och 24 år har förtur på utvalda ettor 
och tvåor. Totalt handlar det om cirka 80 bostäder per år, som fördelas enligt 
den principen. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att motionen bifalls. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-01-21, § 9 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 
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Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen bifalls med hänvisning till det strategiska budgetuppdrag med 
samma syfte som fanns i budget för 2024. 

Yrkanden 
Kristina Edlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Patrik Westlund (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Johan Thorén (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Gunnar Gustafsson (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Björn Alling (-) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Kristina Edlunds (S) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2025-01-28 § 32 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-01-21, § 9 
Tjänsteskrivelse – Motion (KD) - Nytt boendekoncept för studenter i Linköping, 
svar 2024-12-13 
Bilaga – Motion (KD) - Nytt boendekoncept för studenter i Linköping 
 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samhällsbyggnadsnämnden 
VD Stångåstaden, Fredrik Törnqvist 
Motionärerna  
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§ 78 Motion (SD) - Vräk alla gängkriminella och deras 
familjer, svar 

Dnr KS 2024-390 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen avslås med hänvisning till att det finns lagstiftning som 

reglerar hyresvärdens möjligheter att omgående säga upp hyresavtal 
och att Stångåstaden utifrån lagstiftningen redan har de verktyg som 
behövs för att bedriva arbetet med trygghet och säkerhet, samt att 
Stångåstaden saknar reell möjlighet att erbjuda ersättningsbostäder. 

Reservationer 
Samtliga närvarande ledamöter och tjänstgörande ersättare för 
Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för Chris Dahlqvist 
(SD) yrkande och lämnar följande skriftliga reservation: 

"Med anledning av sprängningarna i trapphus kopplade till gängkriminalitet i 
Linköping och andra delar av Sverige är det av oerhört stor vikt att vi angriper 
gängkriminaliteten när det kommer till bostadspolitik. Stångåstaden, som är ett 
kommunalt bolag, ska enligt vår åsikt vräka gängkriminella och deras familjer 
för att oskyldiga grannar inte ska råka illa ut. Det är hög tid att ta till fler och 
hårda åtgärder för att bekämpa gängkriminaliteten men tyvärr vill inte S+M-
styret gå lika långt som oss.  

Svaret på motionen är inte tillfredsställande. Stångåstaden har rätt att välja 
hyresgäster och därmed skulle exempelvis kopplingar till gängkriminalitet vara 
en god anledning till vräkning. Att det inte finns “en reell möjlighet” att erbjuda 
ersättningsbostäder är helt enkelt en fråga som behöver lösas. Situationen är 
alldeles för allvarlig och det har gått alldeles för långt för att komma med svar 
likt “det saknas möjlighet”. Svaret visar att det inte finns en vilja att ta till 
ordentliga åtgärder mot gängkriminalitet. 

Sverigedemokraterna reserverar sig mot beslutet till förmån för vårt yrkande 
om att bifalla motionen i sin helhet." 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 33 att bordlägga ärendet.  

Chris Dahlqvist (SD), Jörgen Ring (SD) och Patrik Westlund (SD) föreslår i en 
motion daterad 2024-03-20 att: 

- utreda möjligheten för Stångåstaden AB att vräka individer med koppling till 
gängkriminalitet och deras familjemedlemmar på samma folkbokföringsadress 



 

 
Sammanträdesprotokoll 76 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

- erbjuda hyresgäster hos Stångåstaden, i samma trapphus eller i dess direkta 
närhet, möjlighet till nytt boende inom Stångåstadens bestånd i de fall 
vräkning av individer med kopplingar till gängkriminalitet inte är möjlig. 

Motionärerna påtalar att Linköpings kommun är en av många kommuner som 
har stora problem med segregation, utanförskap och kriminalitet. Det har 
inträffat ett antal allvarliga incidenter i kommunen under kort tid. Kommunen 
behöver agera kraftfullt i frågan för att skydda invånare i pågående 
gängkonflikter. Därför bör kommunfullmäktige utreda och ge i uppdrag till 
Stångåstaden att se över om det finns individer med kopplingar till 
gängkriminalitet bland hyresgästerna. I de fall där det finns individer med 
kopplingar, och dessa innebär en direkt fara för grannar och andra boende i 
närområdet, ska dessa individer omgående vräkas från sina lägenheter. I de 
fall vräkning inte är möjligt ska grannar boende i samma hus erbjudas en 
annan lägenhet och hjälp för omförflyttning i Stångåstadens bestånd. I 
november 2023 vräktes en familj som tillhör ett släktbaserat, kriminellt nätverk 
från den lägenhet som de hyrde av det kommunala bostadsbolaget i 
Göteborg. Det visar att motionens förslag redan tillämpas.  

Kommunledningsförvaltningen bedömer att det visserligen finns viss möjlighet 
att omgående säga upp hyresavtal. Det krävs dock att hyresgästen först 
allvarligt åsidosatt någon av de hyresrättsliga förpliktelserna. Stångåstaden 
ser inte något behov av den föreslagna utredningen och har framfört att 
bolaget redan bedriver ett aktivt arbete i fråga om trygghet och säkerhet. 
Bolaget har utifrån den skärpta lagstiftningen fått utökade verktyg för att säga 
upp hyresgäster som begår brott. Möjligheten att såväl praktiskt som rättsligt 
erbjuda ersättningsbostäder i enlighet med förslaget i motionen är dock 
mycket liten. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår därför kommunstyrelsen i sin 
beredning till kommunfullmäktige tillstyrka förslaget till beslut. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-01-21, § 10 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen avslås med hänvisning till att det finns lagstiftning som reglerar 
hyresvärdens möjligheter att omgående säga upp hyresavtal och att 
Stångåstaden utifrån lagstiftningen redan har de verktyg som behövs för att 
bedriva arbetet med trygghet och säkerhet, samt att Stångåstaden saknar 
reell möjlighet att erbjuda ersättningsbostäder. 
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Yrkanden 
Niklas Borg (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Chris Dahlqvist (SD) yrkar bifall till motionen.  

Deqa Mohamed Hashi (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Patrik Westlund (SD) yrkar bifall till motionen. 

Göran Gunnarsson (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Ivan Rådström (SD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Niklas Borg (M) med fleras yrkande om bifall 
till kommunstyrelsens förslag till beslut mot Chris Dahlqvist (SD) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
Niklas Borg (M) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag till 
beslut. 

Omröstning begärs och verkställs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande propositionsordning: Den som vill 
rösta för att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut röstar ja. Den som vill 
rösta bifall till motionen röstar nej.  

Utfall: 64 ja, 10 nej. Hur var och en har röstat framgår under omröstning. 

Ordföranden konstaterar att kommunfullmäktige beslutat att bifalla Niklas 
Borgs (M) med fleras yrkande om bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
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Omröstning 
 
Rösta Ja för att bifalla kommunstyrelsens förslag till beslut, Nej för att bifalla 
motionen. 
 
Resultat 

 

Ja 64 

Nej 10 

Ej röstat 4 

Frånvarande 1 

Kristina Edlund (S) Ja 

Niklas Borg (M) Ja 

Karin Sandin Dahlgren (S) Ja 

Anders Sydbom (M) Ja 

Lars Vikinge (C) Ja 

Sofia Frithioff (V) Ja 

Åsa Wennergren (L) Ja 

Johan Nordlander (M) Ja 

Elias Aguirre (S) Ja 

Tanja Mitic (S) Ja 

Annika Krutzén (M) Ja 

Linnéa Jägestedt (M) Ja 

Martin Forsman (V) Ja 

Mari Hultgren (S) Ja 

Anita Margareta Vogel (LL) Ja 

Susanna Kellgren Lundberg (L) Ja 
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Andreas Williamsson (S) Ja 

Fredrik Lundén (M) Ja 

Mikael Sanfridson (S) Ja 

Christoffer Rosendahl (C) Ja 

Artur Hulu (M) Ja 

Mikael Marin (V) Ja 

Cecilia Helber (LL) Ja 

Rolf Edelman (M) Ja 

Joakim Hörsing (MP) Ja 

Lotta Bäckman (S) Ja 

Stefan Erikson (M) Ja 

Annika Lejon (KD) Ja 

Carin Ahlsén (C) Ja 

Conny Delerud (S) Ja 

Anita Jonasson-Kroon (M) Ja 

Jonatan Hermansson (S) Ja 

David Hagström (M) Ja 

Susanne Wallberg (S) Ja 

Gunnar Gustafsson (MP) Ja 

Jan Myhrman (LL) Ja 

Simon Tibell (S) Ja 

Rikard Tordön (C) Ja 

Shikol Shirin Ali (S) Ja 

Anna Bergdahl (M) Ja 

Björn Alling (-) Ja 
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Johan Thorén (L) Ja 

Kerstin Johnsson (S) Ja 

Christer Mård (LL) Ja 

Per Wackenborg (S) Ja 

Deqa Mohamed Hashi (S) Ja 

Carl-Erik Jonsson (M) Ja 

Linda Hagman (MP) Ja 

Elisabeth Lietha (C) Ja 

Roger Bandick (S) Ja 

Birgitta Wallberg (S) Ja 

Sonny Härold (S) Ja 

Nissan Amin Latif (S) Ja 

Marita Töråsen (S) Ja 

Ylva Bjerke (M) Ja 

Agneta Lantz (M) Ja 

Daniel Noregran (M) Ja 

Rolf Johansson (LL) Ja 

Göran Gunnarsson (C) Ja 

Predrag Pucar (MP) Ja 

Birgitta Lantto (MP) Ja 

Ida Cronebäck (V) Ja 

Thomas Bystedt (L) Ja 

Solveig Danielsson (KD) Ja 

Chris Dahlqvist (SD) Nej 

Christer Johansson (SD) Nej 



 

 
Sammanträdesprotokoll 81 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

Anders Sköld (SD) Nej 

Patrik Westlund (SD) Nej 

Richard Oddsson (SD) Nej 

Jörgen Ring (SD) Nej 

Torsten Svärdström (SD) Nej 

Sami Scharin (SD) Nej 

Gunnar Franzén (SD) Nej 

Ivan Rådström (SD) Nej 

Christoffer Olsson (S) Ej röstat 

Lars Roxå (KD) Ej röstat 

Liselotte Fager (KD) Ej röstat 

Peter Trygg (LL) Ej röstat 

  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2025-01-28 § 33 
Protokollsutdrag kommunstyrelsens 2025-01-21, § 10 
Tjänsteskrivelse – Motion (SD) - Vräk alla gängkriminella och deras familjer, 
svar 2024-12-16 
Bilaga – Motion (SD) - Vräk alla gängkriminella och deras familjer 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Stångåstaden 
Säkerhetsenheten 
Motionärerna  
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§ 79 Motion (MP) - Menssäkra kommunens 
verksamhetslokaler och arbetsplatser, svar 

Dnr KS 2023-429 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen bifalls avseende en succesiv menssäkring i linje med 

motionens intentioner, inom ramen för nämndernas budgetramar.  

2. Samtliga nämnder får i uppdrag att genomföra en succesiv 
menssäkring av aktuella verksamheter i en takt som ryms inom 
befintlig budgetram. 

Ärende 
I en motion daterad 2023-04-03 föreslår Maria Moraes (MP) och Linda 
Hagman (MP) att: 

· kommunen stegvis menssäkrar alla kommunala 
verksamhetslokaler och arbetsplatser med start på skolor, 
idrotts- och kulturarenor. 

Motionärerna föreslår vidare att processen med att menssäkra alla 
kommunens verksamhetslokaler och arbetsplatser kan ske stegvis. Detta med 
en första prioritering avseende skolor, idrotts- och kulturarenor där unga vistas 
men med en ambitionsnivå som innebär att menssäkring även sker av de 
arbetsplatser där kommunen är arbetsgivare. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår ett bifall av motionen avseende en 
stegvis menssäkring för kommunens skolor och tillhörande idrottslokaler, 
avgränsat till högstadie- och gymnasieskolor, samt kulturarenor där unga 
vistas i första hand. Därefter ett successivt införande av motionens intentioner 
i övriga delar, där hänsyn måste tas till verksamheternas ekonomiska 
förutsättningar. Kommunledningsförvaltningens förslag till bifall omfattar dock 
inte skolverksamhet för lägre årskurser där det är särskilt positivt att elever 
vänder sig till elevhälsan för tillgång till mensskydd, vilket kan initiera 
värdefulla samtal om hur kroppen och mensen fungerar, något som inte alla 
elever har möjlighet att prata om hemma. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 32 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 
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1. Motionen bifalls avseende en succesiv menssäkring i linje med motionens 
intentioner, inom ramen för nämndernas budgetramar.  

2. Samtliga nämnder får i uppdrag att genomföra en succesiv menssäkring av 
aktuella verksamheter i en takt som ryms inom befintlig budgetram. 

Yrkanden 
Kristina Edlund (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Linda Hagman (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Elisabeth Lietha (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Björn Alling (-) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Annika Lejon (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Kristina Edlund (S) med fleras yrkande om 
bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § 32 
Tjänsteskrivelse – Motion (MP) - Menssäkra kommunens verksamhetslokaler 
och arbetsplatser, svar 2025-01-22 
Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga förvaltningsdirektörer 
Motionärerna 
Hållbarhetsenheten  
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§ 80 Motion (L) - Minska dokumentationen och 
byråkratin i Linköpings kommun, svar 

Dnr KS 2023-1107 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2025-03-

25. 

Ärende 
Daniel Ny (L) föreslår i en motion daterad 2023-12-04 att:  

– Kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att se över Linköping kommuns 
samtliga regler och styrande dokument. Uppdraget ska återkopplas till 
kommunstyrelsen med förslag på minskning och förenkling av dessa. 

– Kommunledningsförvaltningen får i uppdrag att systematiskt arbeta med att 
minska antalet regler och styrande dokument som tas fram inom Linköping 
kommuns organisation. 

Kommunledningsförvaltningen håller med om motionens innehåll och 
intentioner. Ett arbetar pågår redan med en översyn av kommunens 
styrsystem i stort. Ett särskilt fördjupningsarbete rörande de kommunala 
styrdokumentens roll och funktion i det sammanhanget pågår. Styrdokument 
är en viktig del i den kommunala styrningen och ska så vara även 
fortsättningsvis. Antalet dokument och deras omfattning gör dock att det går 
att ifrågasätta styreffekten av dem. Det finns också olika traditioner i 
kommunens nämnder där vissa nämnder fattar många beslut om riktlinjer, där 
beslutsrätten för området egentligen ligger inom ramen för förvaltningens 
ansvar, och nämnder som fattar väldigt få beslut. En tydligare struktur kring 
såväl styrdokumentens innehåll, omfattning, beslutsnivå samt koppling till 
övrig styrning (budget, verksamhetsplan, uppföljningssystem) är önskvärd. En 
riktning för arbetet med styrdokument i Linköpings kommun bör vara ”hälften 
så många och hälften så långa” för att nå ökad följsamhet och därmed avsedd 
styreffekt. 

Gällande motionens första beslutssats så kan inte kommunstyrelsen eller 
Kommunledningsförvaltningen överta nämnders eller andra förvaltningars 
ansvar och tolka samt förslå förändringar inom deras ansvarsområden. Detta 
kan bara göras av respektive nämnd och förvaltning.  

Det är kommunfullmäktige, enligt 2019-04-23, § 164, som beslutat om 
strukturen för politiska styrdokument och det är kommunstyrelsen som 
bereder fram förslag till ny struktur för politiska styrdokument. 
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Med hänvisning till att arbetet med översyn av styrsystemet redan pågår 
utifrån motionens intentioner föreslås att den besvaras, men för att ge en 
inriktning för det fortsatta arbetet och omhänderta intentionen i motionen 
föreslås istället att kommunstyrelsen får i uppdrag att göra en översyn samt ge 
förslag till ny struktur för politiska styrdokument för att säkerställa 
ändamålsenlig styrning framåt. 

Kommunstyrelsens beslut 2025-02-11, § 33 

1. Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen besvaras med hänvisning till det pågående arbetet med översyn 
av styrsystemet och dess delar.  

2. Kommunstyrelsen får i uppdrag att göra en översyn samt ge förslag till ny 
”Struktur för politiska styrdokument”, för tillämpning i samband med 
mandatperiodsskifte, för att säkerställa en ändamålsenlig inriktning för 
kommunala styrdokument framåt. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-03-25. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag kommunstyrelsen 2025-02-11, § xx 
Tjänsteskrivelse – Motion (L) - Minska dokumentationen och byråkratin i 
Linköpings kommun, svar 2025-01-22 
Bilaga - Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionären 
Samtliga nämnder  
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§ 81 Ledamöternas allmänna frågestund 
Dnr KS 2024-956 

Ärende 
Inga frågor har inkommit till ledamöternas allmänna frågestund. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 82 Fråga (C) - Fråga om Vist skola, anmälan och svar 
Dnr KS 2025-148 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågorna får ställas. 

2. Frågorna är besvarade. 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 35 att bordlägga frågan.  

Elisabeth Lietha (C) ställer följande fråga: 

1. Vad görs nu för att åtgärda de akuta problemen på Vist skola? 

Elias Aguirre (S) besvarar frågan. 

Yttranden 
Elisabeth Lietha (C) och Elias Aguirre (S) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 83 Fråga (L) - Är S+M-styret nöjda med 
snöröjningen?, svar 

Dnr KS 2025-170 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågan bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 2025-03-25. 

Ärende 
Daniel Ny (L) ställer följande frågor: 

1. Är S+M-styret och ansvarigt kommunalråd nöjda med snöröjningen så här 
långt i år? 

2. Anser det ansvariga kommunalrådet att något kan förändras kopplat till 
snöröjningen? 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-03-25. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas. 

  
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 84 Fråga (LL) - Trygg omsorg och uppföljning av 
assistans i Linköpings kommun, anmälan och svar 

Dnr KS 2025-248 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågorna får ställas. 

2. Frågorna är besvarade. 

Ärende 
Jan Myhrman (LL) ställer följande frågor:  

- Vilka konkreta åtgärder vidtar förvaltningen för att säkerställa att personer 
med assistansbeslut i Linköpings kommun får en trygg och pålitlig omsorg 
utifrån sina beslut? 

- Hur kommer förvaltningen följa Lilja assistans arbete för att säkerställa att de 
uppfyller alla kriterier i avtalet med kommunen?  

Annika Krutzén besvarar frågorna. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 85 Fråga (V) - Enkel fråga upphandling av personlig 
assistans, anmälan och svar 

Dnr KS 2025-249 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågan får ställas.  

2. Frågan är besvarad. 

Ärende 
Sofia Frithioff (V) ställer följande fråga gällande personlig assistans: 

- Anser ansvarigt kommunalråd att upphandlingen har genomförts på ett 
korrekt sätt för att undvika risker för välfärdskriminalitet?  

Annika Krutzén besvarar frågorna. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 86 Interpellation (KD) - Omarbetning av randzonen för 
byggande av enskilt boende, svar 

Dnr KS 2024-1039 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 

2025-03-25. 

Ärende 
Simon Posluk (KD) ställer i en interpellation daterad 2024-11-12 följande 
frågor: 

- Finns det intresse från S+M styret att se över den nu gällande randzonen för 
byggande av enskilt boende?  

- Då vi uppenbart ser att översiktsplanen slår fel, är S+M-styret beredd att 
göra undantag från ÖP och redan nu ta beslut som möjliggör för bygglov av 
enskilt boende inom randzonen? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-11-26, § 423 att interpellationen får 
ställas. 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-10, § 452 att bordlägga 
interpellationen. 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 37 att bordlägga interpellationen. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-03-25. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas. 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 87 Interpellation (-) - Jämlik eller ojämlik förskola i 
Linköping, svar 

Dnr KS 2024-1082 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Björn Alling (-) ställer i en interpellation daterad 2024-11-25 följande frågor: 

- Hur ser situationen ut vad gäller jämlik tillgång till förskollärare för 
förskolebarnen i Linköpings kommun nu i slutet av 2024? 

- Hur stor andel av förskolans personal är förskollärare, utbildade barnskötare 
respektive outbildade barnskötare i vart och ett av kommunens 
förskoleområden? 

- Hur många barn går det per förskollärare i de olika förskoleområdena?  

- Vad gör kommunledningen för att säkerställa att kommunens 
förskoleverksamhet har en jämlik pedagogisk kvalitet i alla bostadsområden 
och för alla barn? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-11-26, § 424 att interpellationen får 
ställas. 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-10, § 453 att bordlägga 
interpellationen. 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 38 att bordlägga interpellationen. 

Elias Aguirre (S) svarar på interpellationen. 

Yttranden 
Elias Aguirre (S) yttrar sig.  

Björn Alling (-) yttrar sig.  

Tanja Mitic (S) yttrar sig.  

Åsa Wennergren (L) yttrar sig.  

Sofia Frithioff (V) yttrar sig.  
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Elisabeth Lietha (C) yttrar sig. 

Linda Hagman (MP) yttrar sig.  

Gunnar Gustafsson (MP) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
-  
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§ 88 Interpellation (KD) - Personalen i förskolan saknar 
rätt utbildning, svar 

Dnr KS 2024-1090 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Annika Lejon (KD) ställer i en interpellation daterad 2024-11-26 följande 
frågor: 

- Hur kommer det sig att Linköpings kommun ligger betydligt lägre vad gäller  
anställda heltidstjänster med förskoleexamen än jämförbara kommuner och  
snittet i Sverige?  

- Vad avser S+M styret göra åt det faktum att vår kommun ligger betydligt 
lägre i  
frågan om anställda heltidstjänster med förskoleexamen än jämförbara  
kommuner och snittet i övriga landet? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-10, § 465 att interpellationen får 
ställas. 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 39 att bordlägga interpellationen. 

Elias Aguirre (S) svarar på interpellationen. 

Yttranden 
Elias Aguirre (S) yttrar sig.  

Annika Lejon (KD) yttrar sig.  

Tanja Mitic (S) yttrar sig.  

Åsa Wennergren (L) yttrar sig.  

Susanna Kellgren Lundberg (L) yttrar sig.  

Ida Cronebäck (V) yttrar sig.  

Linda Hagman (MP) yttrar sig.  

Elisabeth Lietha (C) yttrar sig.  
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Cecilia Helber (LL) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 89 Interpellation (SD) - Byggnation på värdefull 
åkermark i Distorp, svar 

Dnr KS 2024-1111 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Chris Dahlqvist (SD) och Jörgen Ring (SD) ställer i en interpellation daterad 
2024-12-05 följande frågor: 

- Finns det inga andra platser att genomföra denna byggnation på? 

- Får de lantbrukare som idag brukar marken kompensation via möjligheter att 
bruka annan likvärdig mark? 

- Anser ansvarigt kommunalråd att vikten av företagens lagerlokaler är 
viktigare än det svenska lantbruket och livsmedelsförsörjningen? 

- I Corren kan man läsa om samarbetet mellan S, M, KD och LL och att det 
står företag i kö för att etablera sig på Distorp. Vad är det för företag och hur 
många är de? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-10, § 464 att interpellationen får 
ställas.  

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28 § 40 att bordlägga interpellationen. 

Stefan Erikson (M) besvarar interpellationen. 

Yttranden 
Stefan Erikson (M) yttrar sig. 

Jörgen Ring (SD) yttrar sig. 

Rikard Tordön (C) yttrar sig. 

Gunnar Gustafsson (MP) yttrar sig. 

Birgitta Lantto (MP) yttrar sig. 

Beslutsunderlag 
Interpellation (SD) - Byggnation på värdefull åkermark i Distorp, 2024-12-05 
Interpellation (SD) - Byggnation på värdefull åkermark i Distorp, svar 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 90 Interpellation (C) - Interpellation om 
Bemanningsgruppen, svar 

Dnr KS 2024-1112 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Elisabeth Lietha (C) ställer i en interpellation daterad 2024-12-06 följande 
frågor: 

- Är Bemanningsgruppen rustad med både personal och rätt kompetens för att 
kunna 
utföra sina uppgifter på ett professionellt sätt? 

- Planerar förvaltningen att se över och uppdatera de kriterier som används 
vid 
rekrytering av korttidsvikarier och i så fall när? 

- Vilka åtgärder vidtar förvaltningen för att säkerställa att alla sökande 
behandlas lika 
och att diskriminering undviks?  

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-10, § 465 att interpellationen får 
ställas. 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-01-28, § 41 att bordlägga 
interpellationen.  

Elias Aguirre (S) besvarar interpellationen.  

Yttranden 
Elias Aguirre (S) yttrar sig.  

Elisabeth Lietha (C) yttrar sig.  

Linda Hagman (MP) yttrar sig. 

Åsa Wennergren (L) yttrar sig. 

 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
- 
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§ 91 Interpellation (L) - Politikers konferenser på 
nämndnivå, svar 

Dnr KS 2024-1121 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen är besvarad. 

Ärende 
Johan Thorén (L) ställer i en interpellation daterad 2024-12-09 följande frågor: 

- Hur många utomläns konferenser har politiker deltagit på med förrättning, 
och vad uppgår den totala kostnaden för politikers samtliga konferenser (inom 
och utomläns) till inkl. resa, logi, konferensavgifter, förrättningar och ersättning 
för förlorad arbetsinkomst specificerat på följande nämnder: 
1. Arbetsmarknadsnämnden 
2. Barn- och ungdomsnämnden 
3. Bildningsnämnden 
4. Bygg- och miljönämnden 
5. Kultur- och fritidsnämnden 
6. Samhällsbyggnadsnämnden 
7. Social- och omsorgsnämnden 
8. Vård- och äldreomsorgsnämnden 

- Finns det i bokföringen på nämndnivå konton och kostnadsställen som gör 
det möjligt att enkelt redovisa den totala kostnaden för politikers konferenser? 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-12-10, § 466 att interpellationen får 
ställas. 

Kommunfullmäktige beslutade 2024-01-28, § 42 att bordlägga 
interpellationen.  

Kristina Edlund (S) besvarar interpellationen. 

Yttranden 
Kristina Edlund (S) yttrar sig. 

Johan Thorén (L) yttrar sig. 

Ivan Rådström (SD) yttrar sig. 

Gunnar Gustafsson (MP) yttrar sig. 

Lars Vikinge (C) yttrar sig. 
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Elias Aguirre (S) yttrar sig. 

Annika Krutzén (M) yttrar sig. 

Åsa Wennergren (L) yttrar sig. 

Jörgen Ring (SD) yttrar sig. 

Linnéa Jägestedt (M) yttrar sig. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 92 Interpellation (L) - Hur ser möjligheten ut för 
biträdande rektorer i Linköpings kommun att 
genomgå rektorsprogrammet?, svar 

Dnr KS 2025-145 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 

2025-03-25. 

Ärende 
Åsa Wennergren (L) ställer i en interpellation daterad 2025-01-27 följande 
frågor: 

- erbjuder huvudmannen möjlighet för biträdande rektorer i förskolan och 
grundskolan att  
anmäla sig till och genomgå rektorsprogrammet? 
- om inte, kommer styret agera för att biträdande rektorer skall få den 
möjligheten?  

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28, § 47 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-03-25. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas. 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  
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§ 93 Interpellation (C) - Interpellation om tryggheten i 
skolan, svar 

Dnr KS 2025-149 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 

2025-03-25. 

Ärende 
Elisabeth Lietha (C) ställer i en interpellation daterad 2025-01-23 följande 
frågor: 

- hur tar kommunledningen ansvar för att säkerställa en bra arbetsmiljö för 
elever och personal i kommunens alla skolor? 
- arbetas det aktivt med att säkerställa att inte fler skolor nu har liknande 
problem? 
- planerar styret att följa upp trygghetssituationen på skolorna genom en riktad 
insats? 
- kan vi se någon skillnad vad gäller incidentrapporteringar på de skolor som 
tagit emot elever och personal efter skolnedläggningarna i början av 
mandatperioden?  

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28, § 48 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-03-25. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas. 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 104 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 94 Interpellation (SD) - Pilotprojekt för etablering av 
kärnkraft, svar 

Dnr KS 2025-162 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 

2025-03-25. 

Ärende 
Torsten Svärdström (SD) och Patrik Westlund (SD) ställer i en interpellation 
daterad 2025-01-22 följande frågor: 

- varför tog inte Linköpings kommun tillfället att ansöka om bidrag till 
pilotprojekt som syftar till att kartlägga förutsättningarna för etablering av 
kärnkraft under den andra ansökningsperioden? 

- hur ställer sig styret till att ansöka om bidrag i framtiden till pilotprojekt som 
syftar till att kartlägga förutsättningarna för etablering av kärnkraft?  

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28, § 49 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-03-25. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas. 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 105 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 95 Interpellation (L) - Situationen på Vist skola, svar 
Dnr KS 2025-169 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen bordläggs till kommunfullmäktiges sammanträde 

2025-03-25. 

Ärende 
Åsa Wennergren (L) ställer i en interpellation daterad 2025-01-28 följande 
frågor: 

- Hur bedömer du situationen på Vist skola? 

- Vilka åtgärder vidtas för att stötta personal och ledning på Vist skola? 

- Hur bedömer du situationen i övriga skolor i Linköping 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-28, § 50 att interpellationen får ställas. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar att ärendet bordläggs till kommunfullmäktiges 
sammanträde 2025-03-25. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas mot att ärendet ska avgöras idag och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om att 
ärendet ska bordläggas. 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 106 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 96 Motion (SD) - Linköpings kommun ska följa 
anhörigprincipen enligt svensk lag, anmälan 

Dnr KS 2025-243 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning.  

Ärende 
Christer Johansson (SD) och Ivan Rådström (SD) föreslår i en motion daterad 
2025-02-19 att: 

Linköpings kommun i alla lägen ska i första hand tillämpa anhörigprincipen i 
enlighet med 6 kap. 5§ SoL vid hantering av placering av barn. 

  

Beslutsunderlag 
Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 107 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 97 Motion (V) - Stärkt mellanvård för svårt sjuka äldre, 
anmälan 

Dnr KS 2025-245 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärende 
Sofia Frithioff (V) föreslår i en motion daterad 2025-02-20 att: 

ge ansvarig förvaltning uppdraget att utreda hur Linköpings kommun 
tillsammans med Region Östergötland kan införa geriatrisk mellanvård för 
patienter som är färdigbehandlade i den specialiserade somatiska vården.  

Beslutsunderlag 
Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 108 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 98 Motion (SD) - Tolkhjälp till boende på 
äldreboenden, anmälan 

Dnr KS 2025-242 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärende 
Richard Oddson (SD) och Christer Johansson (SD) föreslår i en motion 
daterad 2025-02-19 att: 

- Att en utredning med språkförståelse som tema tillsätts för att utreda hur 
boende i äldreboenden i Linköpings kommun med svenska som modersmål 
upplever sin livssituation på sitt äldreboende. 

- Att i de situationer som kräver, tillsätta tolk som kan hjälpa boende på 
äldreboenden att förstå sina vårdare. 

Beslutsunderlag 
Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 109 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 99 Motion (MP) och (LL) - Tillsätt SSPF-konsulenter i 
våra skolor!, anmälan 

Dnr KS 2025-247 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Ärende 
Cecilia Helber (LL), Maria Esbjörnsson Lakatos (LL), Gunnar Gustafsson (MP) 
och Linda Hagman föreslår i en motion daterad 2025-02-21 att: 

- Barn- och Ungdomsnämnden får i uppgift att utreda möjligheten till SSPF-
konsulenter på våra skolor. 

- Fatta beslut om ett pilotprojekt med SSPF-konsulent i grundskolan.    

Beslutsunderlag 
Motionen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 110 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 100 Interpellation (L) - Biträdande rektorer i Linköping, 
anmälan 

Dnr KS 2025-256 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen får ställas. 

Ärende 
Åsa Wennergren ställer i en interpellation daterad 2025-02-25 följande frågor: 

- Hur många biträdande rektorer finns det i förskolan respektive grundskolan i 
Linköpings kommun? 

- Hur många i respektive skolform har genomgått rektorsprogrammet? 

Beslutsunderlag 
Interpellationen 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 111 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 101 Fråga (L) - Hur agerar KF-presidiet för att motverka 
bordläggningar, anmälan 

Dnr KS 2025-253 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågorna får ställas. 

Ärende 
Åsa Wennergren ställer följande frågor:  

- Hur arbetar man med att begränsa antalet bordlagda ärenden? 
- Har presidiet övervägt att lägga bordlagda ärenden först på dagordningen? 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
  



 

 
Sammanträdesprotokoll 112 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 102 Allmänhetens frågestund 
Dnr KS 2024-956 

Ärende 
Inga frågor har inkommit till allmänhetens frågestund. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
  



 

 
Sammanträdesprotokoll 113 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 103 Handlingar för kännedom 
Dnr KS 2025-13 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Redovisningen noteras. 

Ärende 
Följande handlingar för kännedom har inkommit under perioden 2025-01-15 – 
2025-02-11 

Region Östergötland 

Region Östergötlands EU-årsöversikt 2025 (dnr KS 2025-184) 

Länsstyrelsen 

Bouchaib Adnane (S) har utsetts till ersättare i kommunfullmäktige (dnr KS 
2025-153) 

Jerker Adolfsson (SD) har utsetts till ersättare i kommunfullmäktige (dnr KS 
2025-141) 

  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse- Handlingar för kännedom, 2025-02-11 
 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
  



 

 
Sammanträdesprotokoll 114 (114) 

 Kommunfullmäktige 2025-02-25  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 104 Inkomna ärenden till kommunfullmäktige 
Dnr KS 2025-14 

Ärende 
Inga inkomna ärenden till kommunfullmäktige finns att redovisa.  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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